
Egészségünkért pedig mi magunk tehetünk 

a legtöbbet: mozgással, biztonságos élel-

miszerek fogyasztásával, de egyebek mel-

lett ide sorolta még a tiszta víz és a tiszta 

levegő fontosságát is. A megjelenteket be-
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Átadták a Kistérségi Egészségházat
Az Új Széchenyi Terv Nyugat-dunán-

túli Operatív Program „Egészségügyi 

alapellátás, egészségházak és járóbeteg 

szakellátás fejlesztése” pályázat kereté-

ben Vasvár Város Önkormányzata 200 

millió forint támogatást nyert egészség-

ház kialakítására és orvosi műszerekkel 

történő felszerelésére. A létesítmény ün-

nepélyes avatását szeptember 25-én tar-

tották. Köszöntőt Kovács Tilda polgár-

mester asszony, avató beszédet V. Németh 

Zsolt, környezetügyért, agrárfejlesztésért 

és hungarikumokért felelős államtitkár 

mondott. Az épületet P.Ghie Marcell 

SVD atya plébános szentelte fel.

Kovács Tilda, Vasvár polgármestere kö-

szöntő beszédében megosztotta a megjelen-

tekkel, hogy 16 évvel ezelőtt itt, ezen a he-

lyen volt élete első médiaszereplése. Akkor 

e területen a romos, piszkos mozi állt, ame-

lyet meg akartak szüntetni. Mint ismeretes, 

Kovács Tilda nem indul az októberi válasz-

táson, így politikusi pályafutásának nem-

csak első, hanem immár egyik utolsó mé-

diaszereplése is ehhez a területhez kötődik. 

Mint mondta, örül annak, hogy korábban 

nem pályáztak egy nagy volumenű egész-

ségházra, mert annak terheit hosszú távon 

nem bírták volna fi nanszírozni. Megjegyez-

te: szívügye lett az egészségház, amelyre 

idővel Vasvár számára megfelelő pályázatot 

írtak ki. Kollégáival együtt mindent elkö-

vetett azért, hogy ne csak a ház, hanem – a 

szükséges anyagi lehetőségek előteremté-

sével – a környezete is megújulhasson. A 

külső munkálatok most kezdődtek el, de 

úgy véli, ez az udvar a város egyik legszebb 

belső területe lesz. Hangsúlyozta: minőségi 

szolgáltatást tudnak nyújtani a Kistérségi 

Egészségházban, ahová a gyermekorvosi, a 

szakorvosi, a fogorvosi, vagy éppen a védő-

női ellátás is került. A polgármester azt kí-

vánta, hogy a városlakóknak és a térségben 

élőknek csak preventív céllal kelljen igény-

be venniük a ház nyújtotta szolgáltatásokat, 

ne pedig betegségek miatt. Beszéde végén: 

jó egészséget kívánt mindenkinek!

Avató beszédet V. Németh Zsolt kör nye-

zet ügyért, agrárfejlesztésért és hun ga ri ku-

mokért felelős államtitkár mondott. Arthur 

Schopenhauer, német metafi zikustól idé-

zett, miszerint: „Boldogságunk kilenctized 

része kizárólag egészségünkön nyugszik.” 

(Folytatás a 3. oldalon)

Elköszön
a polgármester

Kovács Tilda polgármester nem 

indul az októberi választáson. Érté-

kelő, összegző, elköszönő interjúját a 

10–11. oldalon olvashatják.

Meghívó!
Vasvár Város Önkormányzata és a 

Nagy Gáspár Kulturális Központ szere-

tettel meghív minden hatvan év feletti 

lakost október 3-án, pénteken 14 órá-

tól a Nagy Gáspár Kulturális Központ-

ban rendezendő IDŐSEK NAPJÁRA. 

A vendégeket köszönti: Kovács Tilda 

polgármester. Műsort ad Szabó Tibor, a 

szombathelyi Weöres Sándor Színház 

Jászai-díjas színművésze. A műsor után 

uzsonnára és koccintásra várjuk Önöket!

„A tegnapokkal fogy az élet,
A holnapokkal egyre nő,
S szemedben mégis mindörökké
A mának arca tűn elő.

(...)

Ezért ha illan ez az év is,
S a múltba szállva szétomolt,
Lelkedben ott a kincs örökre,
Amely valaha benne volt.”
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Az emlékezés nehéz kövei
A holokauszt emlékév helyi rendezvénye koszorúzással, táblaavatóval és tárlattal

A Magyar Holokauszt Emlékév vasvá-

ri ünnepi rendezvénye a zsidó temetőnél 

kezdődött, majd a volt gettó területén 

emléktábla-avatással folytatódott szept-

ember 21-én. A megjelentek ezt követően 

a kulturális központ Auschwitz Album 

című kiállítását tekintették meg.

A holokauszt 70 évvel ezelőtti borzalma-

it, a tömegével gyilkolt honfi társak emlékét 

soha nem szabad feledni, hangsúlyozta be-

szédében Tóth Balázs alpolgármester a he-

lyi zsidó temetőnél. Mint mondta, gyermek-

korukban is tudták, hogy Vasváron hol van a 

zsidó temető, azonban annak elhagyatottsá-

ga, titokzatossága távol tartotta őket. Az al-

polgármester ismertette: Vasvárról 184 zsi-

dót hurcoltak el, s csak kevesen tértek haza. 

A zsidó közösség itt nem épült fel újra, így 

ez megszakadt az idő folytonosságában. Az 

elhagyatott temetőt a Szentkút féltő fái őriz-

ték, zöld lombok takarták el a sírhelyeket. 

Most ezt a helyet, s vele a veszteségeket lát-

hatóvá tették a helyiek számára is. A megje-

lentek koszorúztak, s a zsidó hagyományok 

szerint elhelyezték az emlékezés köveit is. 

Ezt követően a volt gettó területén folytató-

dott az ünnepi rendezvény. Az Egészségház 

szomszédságában álló épület előtt V. Né-

meth Zsolt, környezetügyért, agrárfejleszté-

sért és hungarikumokért felelős államtitkár 

mondott avató beszédet. Elsőként megje-

gyezte: mennyire megindító a vasvári holo-

kauszt megemlékezésére készült meghívó. 

Láttán olyan érzetünk támadhat, mintha a 

drót másik oldalán állnánk, s onnan néznénk 

a szörnyűségeket. Hangsúlyozta: tegyünk a 

felejtés és a közöny ellen. Mint mondta, egy 

ember szűk perspektívájából vizsgálva na-

gyon nehéz megérteni az emberiség elleni 

bűntetteket. Majd a római hadakkal érkező 

nép történetét a kezdetektől tekintette át. Az 

okiratok tanúsága szerint tudni lehetett azt 

is, hogy 1815-ben már volt temetője az it-

teni helyi zsidó közösségnek. Emlékeztetett 

arra, hogy 1944. május 10-től június 20-ig 

a Vasvári Járási Gettóból hurcoltak el 184 

vasvári és 147 vidéki zsidó hitvallású hon-

fi társunkat, akiket először Szombathelyre 

vittek, majd onnan deportáltak. Mindösz-

szesen 20-an tértek vissza. Hangsúlyozta: 

ha elveszik a múlt, nincs jelen és jövő. Az 

államtitkár elmondta: az emlékezésben gyö-

kerezik az identitásunk. Erkölcsi kötelessé-

günk emlékezni a népirtás során elhunyt 

áldozatokról.

Márkus Sándor, a Zsidó Hitközség elnö-

ke meghatódottsággal a hangjában köszönte 

meg a vasvári táblát, ahová emlékezni jár-

nak majd. Kiemelte: a táblán egy héber szó 

látható, amelynek jelentése: emlékezz! Ez a 

Tóra egyik parancsolata. Elmondta, alig van 

olyan család, ahol ne kelljen nagyszülőkről, 

ismerősökről emlékezni, mivel iparszerűen 

maradt rájuk a gyász. Neki a népirtás adatai 

mögött családtagok nevei, arcai sejlenek fel. 

Máig megválaszolatlanul maradt a kérdés: 

miért kellett ezeknek az embereknek mártír-

halált halniuk? A történelem tanúsága sze-

rint a zsidókat kitűnően fel lehet használni 

morális, gazdasági, vagy politikai okokból. 

Sajnálatát fejezte ki amiatt, hogy ez máig 

nem kopott ki a köztudatból. Az emléke-

zést nagyon fontosnak tartja, lényeges, 

hogy elmondhassák hiteles és valós törté-

néseiket mindazoknak, akik nem másod-

rendű állampolgárokként tekintenek rájuk. 

Beszédét a „soha többé ígéretével” fejezte 

be. Majd V. Németh Zsolttal közösen lelep-

lezték a vasvári emléktáblát. Ezt követően 

a nagyszámú érdeklődők a Nagy Gáspár 

Kulturális Központ aulájába vonultak át. Itt 

az emléktábla létrejöttében fontos szerepet 

játszó Hit Gyülekezete holokauszt bizottsá-

gának koordinátora, Tompa László beszélt a 

megjelentekhez. Elsőként a Tórából - amit 

a keresztények Mózes ötödik könyveként 

hívnak – idézte a vigasztalás sorait. Nem-

csak a második világháború szörnyűségei-

re, hanem a 3500 évvel ezelőtti, fáraó pa-

rancsára történő zsidók elhurcoltatására is 

ráirányította a fi gyelmet, mint antiszemita 

megnyilvánulására. A történelem vihará-

ban megdobált nép veszteségeire emlékezni 

kell, erre szólítanak fel az európai vezetők 

is, köztük a közelmúltban például Angela 

Merkel, aki a zsidókat a kultúrájuk, társa-

dalmuk részeként tartja számon.

Zágorhidi Czigány Balázs, a Vas Megyei 

Kormányhivatal örökségvédelmi referense 

felhívta a fi gyelmet a művelődési központ-

ban megtekinthető Auschwitz Album című 

tárlatra. A történész feltette a kérdést: Vajon 

miért nem gondozzák a vasvári zsidó teme-

tő sírjait? Nem tudják kik gondozni… Be-

szélt arról, hogy Vasváron még zsinagóga is 

állt az 1960-as évekig. Kiemelte: emlékezni 

kell az elveszett polgártársakra. Vasvárnak 

régi kapcsolata van a zsidósággal. Több 

más érdekesség mellett kiemelte, hogy az 

Alkotmány utcát régen Zsidófölde utcának 

nevezték. Ugyanis ezt, az akkor még lakat-

lan területet IV. Béla király egy zsidó keres-

kedőnek adta, aki még várat is épített itt.

A vasvári megemlékezésen a Béri Ba-

logh Ádám Szakközépiskola és Szakiskola 

diákjai közreműködtek: verset mondtak, s 

dokumentumokból szóltak a helyi gettóról.

A „Róluk, nekünk, nélkülük” című ván-

dorkiállítás fotókon mutatja be a Kárpát-

aljáról Auschwitz-Birkenauba érkező ma-

gyar zsidó emberek megpróbáltatásait. A 

kiállítást Vasvár helyi dokumentumokkal, 

fotókkal is kiegészítette. A hét téma köré 

csoportosított huszonnyolc kép, valamint a 

helyi vonatkozásokat dokumentáló anyag 

együttes bemutatásával a Holokauszt Em-

lékközpont a vidéki zsidóság elhurcoltatá-

sának szeretne emléket állítani.

A kiállítás egyik különlegessége, hogy 

vállalkozó kedvű helyi diákok voltak Vas-

váron is a tárlatvezetők. A középiskoláso-

kat a Holokauszt Emlékközpont történésze 

készítette fel egy rendhagyó történelem óra 

keretében a munkára.

Fotó: Laki László
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avatta a korszerű egészségház létrejöttének 

háttérfolyamataiba. Mint mondta, hat–hét 

éve tervezték a pályázatot, de akkor falvak 

számára 50 milliós lehetőségek adódtak. 

Később, kistérségi viszonylatban egymil-

liárdos beruházásokra lehetett pályázni, 

amiknek terheit egy ekkora város nem bír-

ta volna el. A régióban Kőszeg, Letenye és 

Vasvár volt az a város, amely nem rendel-

kezett kórházzal, vagy hasonló kistérségi 

egészségházzal. Megjegyezte: a városok 

akkor nem akartak egymás kárára pályázni, 

nyerni. A közelmúltban azonban lehetőség 

nyílt egy „Vasvár léptékű” egészségház lét-

rehozására, ahol 10 szakma kaphatott he-

lyet. Itt a heti 47 szakorvosi órában, heti 40 

nem szakorvosi órával is várják a betegeket, 

a ház szolgáltatásait felkeresőket. A lehető-

ségért, a támogatásban nyújtott segítségért 

köszöntét fejezte ki Breznovits Istvánnak, 

a Nyugat-dunántúli Regionális Fejlesztési 

Ügynökség ügyvezető igazgatójának, va-

lamint az egészségügyi államtitkárságnak. 

Megjegyezte: Vasváron ember léptékű a 

városháza épülete, a sportcsarnok, most az 

egészségház létesítménye, de még a dom-

bok is. A projekttel a városban szétszórtan, 

több telephelyen működő alap- és szakel-

látások egy épületbe kerültek. A háztól a 

buszmegálló közel van, s szemben találha-

tó a mentőállomás is. Mindezek ellenére V. 

Németh Zsolt azt kívánta, hogy az emberek-

nek minél kevesebbszer kelljen betegségük 

miatt felkeresniük ezt a szép és korszerű 

létesítményt. A házat P.Ghie Marcell SVD 

atya plébános szentelte fel. A rendezvényen 

megköszönték Varga Zoltán, helyi vállalko-

zó és az önkormányzati hivatal munkatársa-

inak: Pálláné dr. Lakics Erikának, Borosné 

Tuboly Tímeának, Babos Eszternek, Füzi 

Andreának a munkáját.

A szalagot Kovács Tilda polgármester, 

Horváth Tibor, a kivitelező VASBER Zrt. 

ügyvezetője, V. Németh Zsolt államtitkár, 

Füzi Andrea, az Egészségügyi Alapellá-

tó Intézmény vezetője és Németh Árpád, 

a VASBER Zrt. vezérigazgatója vágta át. 

Majd pohárköszöntőt Tauszné Vincze Edit, 

a Vasvári Járási Hivatal vezetője mondott. 

Beszédében idézte: „Az egészség nem min-

den, de egészség nélkül minden semmi.”

A projektről: 2013. szeptember 9-én kez-

dődtek meg az építési munkálatok. Célja: 

Vasvár városban a szétszórtan, több telep-

helyen működő alap- és szakellátások egy 

épületbe, jól megközelíthető helyre történő 

integrálása. A meglévő járóbeteg szakellá-

tások óraszámainak emelése, ill. új szak-

ellátások beindítása a kistérség lakossági 

igényeinek megfelelően, továbbá korszerű 

infrastruktúra- és eszközfej-

lesztés megvalósítása az egész-

ségügyi ellátás színvonalának 

javításáért. Az építési beruhá-

zás a funkcióváltásra tekintettel 

a mozi épületének teljes átalakí-

tását, felújítását eredményezte, 

fi gyelembe véve a jogszabályi 

és a szakmai minimum követel-

ményeket, valamint az akadály-

mentes közlekedést. A fejlesz-

tés 487 négyzetméteren három 

épületszinttel valósult meg. A 

földszinten egy háziorvosi és 

egy konzultációs szobát, vala-

mint egy házi gyermekorvosi 

rendelőt, egy védőnői munka-

szobát és egy védőnői tanácsadót alakítottak 

ki. Az emeleti szinten három szakorvosi és 

egy fogászati rendelő, valamint a fi zioterá-

pia kap majd helyet. A kiszolgáló helyisé-

gek és funkciók a pinceszinten elérhetőek. 

Az udvaron kerékpártárolót, akadálymentes 

parkolót alakítottak ki, továbbá a területen 

lévő építkezések befejezése után megújul a 

zöldfelület.

Átadták a Kistérségi Egészségházat
(Folytatás az 1. oldalról)

Vasvárra és a Hegyhátra látogattak
a Dr. Kiss Gyula Kulturális Egyesület tagjai

Vasvárra és a Hegyhátra látogattak a 

Dr. Kiss Gyula Kulturális Egyesület tag-

jai szep tem ber közepén. A civil szervezet 

a megye kulturális életében meghatározó 

közművelődési, közösségépítő szakembe-

reket tömörít. Az egyesület tagjai a vasi 

rendezvények, fesztiválok állandó résztve-

vői. Ezek alapján döntik el minden év vé-

gén, hogy kinek adományozzák közösségi 

munkája alapján az egyesület névadójáról 

elnevezett díjat. A civil szervezet Vasvár-

ra és a Hegyhátra is az épített és szellemi 

kulturális örökség megismerése céljából 

érkezett. Útjukat a Nagy Gáspár Kulturális 

Központ szervezte.
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Augusztus utolsó hetében már megtelt 

az iskola. Először csak a pedagógusok 

töltötték meg élettel az intézményt (deko-

ráltak, csínosították a tantermeket, aulát, 

bejáratot, udvart), majd a legkisebbek 

járták be kíváncsian a második otthonu-

kat. Az ünnepélyes tanévnyitón, augusz-

tus majdnem utolsó napján, Sejberné 

Szabó Mariann igazgatónő köszöntője 

után kedves zenére bevonult a 29 kiselsős 

a nyolcadikosok irányításával. Rögtön 

egy kis bemutatkozással kezdték, amit a 

kóstolgató Süni-napon tanultak meg.

A bemutatkozó műsor után az igazgató-

nő külön szólt a legkisebbekhez: „Talán Ti 

vártátok legjobban ezt a mai napot. Az élet 

rendje, hogy az óvodai életet iskolaira cse-

réljétek. Nagyon örülünk Nektek, vártunk 

már Benneteket! A hétfői naptól sok-sok 

izgalmas dolog vár Rátok, hiszen a tanító 

nénik, Ildikó és Edit néni bevezetnek ben-

neteket a számok, betűk és a tudományok 

világába…” Külön köszöntötte az elsős 

szülőket és azokat is, akiknek a gyermeke 

először lépte át a vasvári iskola kapuját. 

A következőket mondta: „Önök szeretett 

gyermekeiknek a legjobbat akarva bízták 

gondjainkra őket. Biztosan vannak álmaik a 

gyermekük pályafutásáról. Hundertwasser, 

a 20 századi osztrák építész, festő, fi lozófus 

gondolatát idézem: „Ha egy ember egyedül 

álmodik, akkor az csak egy álom. Ha sok 

ember ugyanazt álmodja, akkor az a való-

ság kezdete.” Köszönjük a bizalmat, kérjük 

támogató fi gyelmüket, együttműködésüket, 

szeretetüket. Álmodjuk ugyanazt az álmot! 

Várjuk Önöket rendezvényeinkre, közös 

ünnepeinkre, rendezvényeinkre!”

A legnagyobbak sem maradhattak ki. Az 

igazgatónő arra kérte a nyolcadikos diáko-

kat, hogy rangidősként segítsék az iskolai 

munkát. Ne feledkezzenek meg arról sem, 

hogy sorsdöntőek lehetnek az idei tanul-

mányi eredmények is. Ezeknek tudatában 

tegyék a dolgukat, végezzék felelősségtu-

dattal munkájukat.

Megköszönte a tanárok, a technikai dol-

gozók, a közmunkaprogramba itt dolgozó 

kollégáknak, hogy széppé, tisztává vará-

zsolták az intézményt. Külön köszönetet 

mondott a Vasvári Sportegyesület focistái-

nak, akik kifestették a sportcsarnok folyo-

sóját és az öltözőket.

A technikai tudnivalók közül csak a 

legszükségesebbek ismertetésére került 

sor, hiszen „az osztályfőnökök elmondják 

részletesen a tudnivalókat”. Az igazgatónő 

kitért a felmenő rendszerű tevékenységek-

re (hit- és erkölcstan órarendbe illesztésére, 

mindennapos testnevelésre, idegen nyelv 2. 

osztályban való tanulására), a 16 óráig való 

iskolában tartózkodásra, a sokféle tanórán 

kívüli foglalkozásra, amik kiegészítik, meg-

segítik a délelőtt tanultakat. Bemutatta az új 

osztályfőnököket: 3. évfolyamon Maráczi 

Beáta és Botfa Istvánné tanítónőket, az 5. 

évfolyamon Horváthné Kapui Zsuzsanna és 

Kovács Csaba tanárokat. Üdvözölte a kis-

gyermekei mellől visszatérő Hubay Kinga 

tanárnőt, köszöntötte Marcell atyát és Se-

bastian atyát, akik Keresztiné L. Gabriella 

mellett ellátják a hit- és erkölcstan oktatását.

A sokévi hagyományt követve került sor 

a jubileumi jutalmazottak köszöntésére.

„Török Ildikó tanító, fejlesztő pedagó-

gus a fővárosi pályakezdés 3 évétől eltekint-

ve iskolánk nevelője. Ildikó néni a betűk és 

számok világával ismerteti tanítványait, 

olyan alapvető kompetenciákra tanítja őket, 

amelyek nélkülözhetetlenek az életben való 

boldoguláshoz. Innovatív szakmai munkája 

példaértékű, az ugrókötél szakkör irányí-

tója, pályázataink megvalósításának egyik 

legaktívabb nevelője.

Süle Erika tanító 30 éves tanítói pályá-

jából 26 év Vasvárhoz köti. Munkájában 

következetes, a tanulókhoz, szülőkhöz fű-

ződő kapcsolatára a megértés, a szociális 

érzékenység, a segítőkészség jellemző. 

Szakmai munkájában a megújulás, az ön-

képzés, a korszerű módszerek alkalmazása 

állandóan jelen van. A színjátszó szakkör 

egyik irányítója. Az ünnepváró délutáno-

kon, a gyermeknapok foglalkozásain aján-

dékkészítési ötleteivel nagy örömet szerez 

gyerekeinknek.

Maráczi Beáta a legfi atalabb, de a leg-

több időt töltötte el iskolánkban a jubilálók 

között, hiszen az első és egyetlen munka-

helye és a diákéveinek 8 évét is itt töltötte. 

Napközis nevelői, jelenleg pedig tanítói 

munkakörben dolgozik. Megértés, szociális 

érzékenység, következetesség jellemzi mun-

káját. A tanulók mindennapos problémáinak 

megoldását, folyamatos segítésüket úgy a ta-

nulásban, mint az életre való kompetenciák 

kialakításában munkája során kiemelt fi gye-

lemmel kíséri. Nagy gondot fordít a tanulók 

manuális készségeinek fejlesztésére. Az ő 

kezét dicsérik az aula és a porta dekorációi.

Molnár Gyula történelem, népművelés 

és földrajz szakos tanár. Iskolánkban 1990 

februárjától dolgozik, több évig az eltérő 

tantervű tagozaton. Akkori tanítványai si-

keresen szerepeltek az országos sportverse-

nyeken. Szakszervezeti titkár, munkájáért a 

tanév végén Eötvös József plakettet vehetett 

át Szombathelyen.

Pálla Csaba testnevelő-népművelő, tör-

ténelem szakos tanár. Hosszú ideig a helyi 

középiskolában tanított. 2010 augusztusá-

tól intézményünk diákjait neveli a sport és 

mozgás örömére. Munkaközösség-veze-

tőként irányítja, segíti kollégái munkáját. 

Továbbképzéseken gyarapítja szakmai is-

mereteit.”

„Egykori és mai tanítványok nevében is 

köszönöm az eddigi munkát, a folytatáshoz 

türelmet, jó egészséget és érdeklődő, sikeres 

diákokat kívánok” – hangzott el az igazga-

tónőtől. Ezt követően az önkormányzat ne-

vében Tóth Balázs alpolgármester, a fenn-

tartó nevében Dobolán Gábor tankerületi 

igazgató és a szülők nevében Dr. Wesselyné 

Kupi Ildikó, az intézményi tanács elnöke, 

Pappné Séllei Renáta a Szülői Közösség 

vezetője és Pölöskeiné Nagy Zsuzsanna is 

köszöntötte az ünneplőket.

Zárásként az igazgatónő. a közös munká-

hoz sok örömet, a gyermekekben a lehetősé-

gek birodalmának felfedezését, a szülőkben 

igaz segítőtársakat, együtt elért és megélt 

sikereket, jó csapatmunkát, eredményekben 

is gazdag új tanévet kívánt és a 2014–2015. 

tanévet megnyitotta. 

Tanévkezdés az általános iskolában
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2014. szeptember 1-jén, 7:40-kor újra 

megszólalt a csengő az iskolában, az új 

tanév kezdetének felhívó jeleként. Az el-

múlt tanév aggodalmas kérdésére – mi 

lesz velünk szeptemberben? – a csengő 

tanórára hívó hangja megadta a választ. 

Itt vagyunk. S többen vagyunk az isko-

lában.

A munkaerőpiac igényeit meghallva 

bővítette az iskola képzési formáját és pro-

fi lját: a szakiskolások 23-an voltak jelen a 

tanévnyitón, szociális gondozó és ápoló 

képzésen. Sokan segítettek abban, hogy 

az új képzésünk beindulhasson. A KLIK 

Szombathelyi Tankerületének szakmai és 

anyagi támogatása nélkülözhetetlen volt, a 

vasári Kardos László, és a környékbeli ál-

talános iskolák, a vasvári családgondozók 

közös ügyként kezelték az új képzés reali-

zálását. Némethné Baráth Anikó, a Vasvári 

Idősek Otthonának, az iskola társintézmé-

nyének vezetőjének szakmai iránymutatása 

megalapozta a szociális képzés elindulását 

Vasváron. Kovács Tilda, Vasvár város pol-

gármester asszonya különösen szívügyének 

tekinti a vasvári középiskola sorsát. Folya-

matos tájékozódik az iskola munkájáról, az 

iskolavezetéssel, a tanárokkal, az itt tanuló 

diákok szüleivel való kapcsolata során kez-

deményezője, szervezője az iskola profi l-

bővítésének. 9. évfolyamon a gyakorlat az 

iskolában lesz, az újonnan kialakított ún. 

demonstrációs teremben. Az iskolai tanmű-

hely létrejötte széles összefogás eredménye: 

egyrészt a fenntartó KLIK Szombathelyi 

Tankerülete és Vasvár Város Önkormányza-

ta fi nanszírozta a beruházást. Külön köszö-

netet mondok Szabó Zoltán (Tufi ) vasvári 

vállalkozónak a padozat beszerzéséért, s az 

iskola dolgozóinak a terem kialakításában, 

berendezésében végzett munkájukért.

Nevünk is változott: Vasvári Béri Balogh 

Ádám Szakközépiskola és Szakiskola né-

ven működik tovább az intézmény.

Nyáron nagy felújítás nem történt az 

iskolában, viszont örömmel vettük, hogy 

Vasvár Város Önkormányzata felújította a 

sportpályát. Új burkolatot és festést kapott a 

küzdőtér. A FALCO Kft. és a KRONOSPAN 

ALAPÍTVÁNY támogatásával új sportsze-

reket kaptunk, de a pálya teljes kihasználása 

még várat magára, mivel a kapukat vagy fel 

kell újítani vagy újakat kell beszerezni. Az 

ehhez szükséges anyagi források hiányoz-

nak, keressük a megoldást, elsősorban pá-

lyázati lehetőségeket kutatva.

A „visszaszokás az iskolába” időszakát 

egyéb tanórán kívüli programok támogatták 

már a harmadik héten.

– A Segítés városa Szombathely projek-

tet kiterjesztették a megye összes középis-

kolájára, így az újraélesztés alapjait minden 

vasi középiskolás megtanulhatta az iskolá-

jában. A másfél órás programban a központi 

elem az újraélesztés „fogásainak „gyakor-

latban történő megismerése, az ún. ambu-

babákon.

– Színházi élménnyel indult a tanév. A 

NGKK szervezésében a sepsiszentgyörgyi 

Osonó színház a diákokat megérintő dara-

bot mutatott be Ahogyan a víz tükrözi az 

arcot címmel. Az előadás a fi atalokat érintő 

társadalmi, szociális problémákat kutatja, 

így a magányos gyerekek, a tehetetlen szü-

lők, a kiszolgáltatott fi atalok és saját ma-

gunk történeteit.

A színházi élmény az iskolai témahét 

egyik programja. A diákok egy héten ke-

resztül, minden nap a művészetek valamely 

formáját tanulmányozzák.

– A Holocaust dokumentációs Központ 

munkatársa ráhangoló foglalkozáson végig-

vezette a diák tárlatvezetőket az Auschwitz 

Album képein. A vállalkozó diákok fogják 

kalauzolni a NGKK-ban a kiállítás látoga-

tóit.

– 2014 a Diákparlament éve. Korábbi 

fórum folytatásaként ismét megszervezésre 

kerül az Országos Diákparlament, melyen 

az iskolák diákjait küldöttek képviselik a 

területi és országos szinteken. A diákparla-

ment központi kérdése: hogyan érvényesül-

nek a diákjogok, az önkormányzatiság az 

iskolákban.

Az új tanév első heteiben már a 2015–16. 

tanévet is tervezzük. Szülői értekezleteken 

tájékoztatjuk a nyolcadikos anyukákat, apu-

kákat elképzeléseinkről.

Terveink szerint a februári jelentkezés-

kor választani lehet:

szakközépiskolai képzésben (4+1 év):

– a kereskedelem ágazat (postai üzleti 

ügyintéző)

– a szociális ágazat (szociális asszisz-

tens)

– az informatika ágazat (informatikai 

rendszergazda),

szakiskolai képzésben (3 év):

– szociális ágazat – szociális gondozó és 

ápoló képzések közül.

Az érettségivel rendelkező fi ataloknak 

nappali tagozaton, 2 éves képzésben kínál-

juk a postai üzleti ügyintéző és a szociális 

asszisztens szakmákat.

Az érdeklődők képzésekről részletes in-

formációt szerezhetnek

– az iskolában (94/573-142 telefonon 

vagy az iskola.vasvar@gmail.com e-mail 

címen),

– az iskola weboldalán: www.bbap-

vasvar.sulinet.hu,

– a Pályainfón, október 16–17-én, az 

Oladi Művelődési Központban a Vasvá-

ri Béri Balogh Ádám Szakközépiskola és 

Szakiskola standján,

– valamint nyílt napunkon, november 

5-én.

A középiskola hírei
Megváltozott az intézmény neve
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Istenadta tehetség volt Török Richárd. 

Ezt többedszer állapítottam már meg ma-

gamban. Legutóbb a „Táncosnő” szobrá-

nak felállítása kapcsán is.

Aki Vasváron lakik, vagy aki turista-

ként látogat ide, nem szabad kihagynia 

a múzeum padlásterében, az úgynevezett 

Sárkánytoronyban kialakított tárlatot. 

Ami legelőször eszembe jut a kiállítás-

ról az, hogy milyen méltó helyet kaptak 

ezek a szobrok és plasztikák. Vasváron 

– úgy tudom pályázati pénzeknek is kö-

szönhetően – a legigényesebben kiala-

kított kiállítóhely az övé. Az egyetlen 

nehézség a megközelítése. Ugyanis me-

redek lépcsőkön, ám korlát segítségével 

juthatunk a kiállító terembe. De megéri 

a fáradtságot. A portrék, az egész ala-

kos szobrok és plasztikák egyszerűen 

szépek. Valahol Leonardo da Vinci tö-

kéletes emberábrázolási kísérleteire em-

lékeztetnek. Szinte pihentető, hogy nem 

kell elvont üzeneteket kódolni alaktalan, 

„nonfi guratív” kompozíciókat értelmez-

ve. Egyszerűen a látvány az esztétikum 

és a „feladat”. Na persze, nem mondom, 

hogy az arcokból, tekintetekből, gesz-

tusokból nem lehet történeteket olvasni 

és mélyebb értelmezések után is kutat-

ni. Akinek van kedve, ezt is megteheti. 

Például a Táncosnő esetében is. Nagyon 

érdekes és a magam értelmezésében ez 

zseniális Török Richárdnál: A külsőség 

is fontos üzenet, elem. A világban lehet-

séges harmóniákat, arányokat mutatja, 

kutatja. Azonban a szobrokban, illetve az 

ábrázolt emberekben rejlő belső feszült-

ségeket is hihetetlen tudással és érzékkel 

rögzíti az alkotó. Pedig a műfaja plaszti-

kus, szilárd, hideg anyagból való.

Így van ez a táncosnő esetében, Vas-

vár új szoborlakójánál is, mely a Nagy 

Gáspár Művelődési Központ közelé-

ben áll bronzból öntve. (Aki nem látta, 

„kötelező” feladat megnéznie) Távolról 

egy bájos, légies fi atal lány egész ala-

kos szobra látszik, aki épp egy könnyed 

táncmozdulatot, balett lépést próbálgat. 

A nehéz bronzból Török Richardnak 

köszönhetően súlytalan balerina formá-

lódott. Pont olyan, mint amilyenek a ba-

lett táncosnők általában. Íves mozdulttal 

szinte közelebb is hívja az épp arra járót. 

Barátkozni, megismerkedni.

Közelebb érve látszik, hogy nagyon 

részlet gazdag a kidolgozás. A köny-

nyedséget, légiességet pontos anatómiai 

ábrázolással éri el Török Richárd. Még 

közelebb érve azonban fi nom döbbenet 

vesz az emberen erőt: A légiességnek, 

a táncművészetnek ugyanis ára van. A 

balettcipőbe nyomorított lábon előbb 

utóbb meglátszanak ennek következmé-

nyei. De leginkább az arc döbbenete-

se. Távolról, amilyen harmóniát üzen a 

táncos légies mozdulata, közelről az arc 

annál szomorúbb. A küzdelmek, a pró-

bák, a művészetnek mindet alávetett élet 

nehézségei rajzolódnak ki rajta. Nem 

könnyű alkotó embernek lenni. De nem 

könnyű az életben, „életművésznek” sem 

lenni. Pedig erre a „műfajra is egyre több 

ember kényszerül.

Török Richárd véleménye ott az ar-

con. Bizonyára ő is nap mint nap ezt a 

kettősséget élte át. Harmónia a művé-

szetben, nehézség az életben, a minden-

napokban. Ezért is dönthetett úgy való-

színűleg, hogy önként vet véget ennek a 

kettős szorításnak.

Egyszóval ebben rejlik szerintem a 

többi közt Török Richárd zsenialitása: 

Olyan szinten értett a művészeti ághoz, 

hogy bármit meg tudott jeleníteni szobor-

ba „írva”, amit gondolt, tapasztalt, érzett. 

Érdemes ezeknek az alkotásoknak olva-

sójává képeznünk magunkat. Nem nehéz, 

mert rólunk szól minden.

Pogács Mónika

jegyzete

A „Táncosnő” Vasváron talált otthonra

Újszülöttek
Augusztus 4-én Nagy Zalán látta 

meg a napvilágot. A kisfi ú Laki Zsanett 

és Nagy Tamás gyermeke. Augusztus 

15-én született meg Kurimai Kinga és 

Meskó Milán gyermeke: Meskó Olivér. 

Augusztus 26-án Horváth Natália Va-

nessza jött világra, Pasics Melinda és 

Horváth Richárd József kislányaként.

Pillanatképek
a Ficánkoló Óvoda életéből
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Tisztelt Választópolgárok!

Az önkormányzati választásokkal kapcsolat-

ban az alábbi tájékoztatást adjuk.

A 2014. október 12-i önkormányzati vá-

lasztáson településünkön:

a) 1 polgármestert

b) 6 önkormányzati képviselőt választunk, 

továbbá

c) a megyei listán egy listára lehet csak érvé-

nyesen szavazni.

Ennek megfelelően minden választópol-

gár 3 db szavazólapot kap:

– a polgármesteri szavazólapon csak egy 

jelöltre,

– a helyi önkormányzati képviselők eseté-

ben 6 főre,

– a megyei listán egy listára lehet érvénye-

sen szavazni, az ezt meghaladóan leadott sza-

vazatok a teljes szavazólap érvénytelenségét 

eredményezik.

A választáson csak a névjegyzéken szerep-

lő választópolgár szavazhat. (Erről és a szava-

zóhelyiség címéről már értesítést kaptak.)

A szavazásra a Tisztelt Választópolgárok 

a személyazonosság és lakcím megjelölésre 

szolgáló okmányt szíveskedjenek magukkal 

vinni.

Lényeges változás a korábbiakhoz képest, 

hogy a jelöltek nem ABC, hanem a Választási 

Bizottság által kisorsolt sorrendben szerepel-

nek a szavazólapon.

Aki a tartózkodási helye szerinti polgár-

mesterre, önkormányzatra akar szavazni, 

átjelentkezhet legkésőbb a szavazás napja 

előtt 2. napon 16.00 óráig. Átjelentkezéssel 

az a választópolgár élhet, aki magyarországi la-

kóhelye mellett bejelentett tartózkodási hellyel 

rendelkezik, ennek feltétele, hogy:

– tartózkodási helyét 2014. június 24-ét 

megelőzően létesítette és

– tartózkodási helyének érvényessége leg-

alább 2014. október 12-ig tart.

Átjelentkezés csak a bejelentett tartózkodási 

hely szerinti szavazókörbe lehetséges.

Mozgóurna

Az a választópolgár, aki a szavazóköri név-

jegyzéken szerepel, de egészségi állapota miatt 

nem tud elmenni a szavazókörbe, mozgóurnát 

kérhet az állandó lakcímére, illetve átjelentke-

zés esetén a tartózkodási helyére. A mozgóur-

na iránti kérelmet legkésőbb a szavazás napján 

15.00 óráig lehet benyújtani írásban.

Vasváron a Nemzeti Választási Bizottság az 

1128/2014. NVB határozatával kitűzte a Roma 

Nemzetiségi Önkormányzati választást, tekintettel 

arra, hogy a 2011. évi népszámlálás adatai alapján 

legalább 25 személy vallotta magát az adott nem-

zetiséghez tartozónak. A nemzetiségi szavazókör 

Vasvár, Alkotmány u.7. szám alatt működik a 

választás napján. A nemzetiségi választáson csak 

azok a választópolgárok szavazhatnak, akik nem-

zetiségiként regisztráltatták magukat.

A nemzetiségi szavazás rendje

1. Vasváron roma nemzetiségi önkormány-

zati választás lesz, így a Vasváron roma nem-

zetiségként regisztráltak a roma nemzetiségi 

önkormányzat képviselőire szavazhatnak. 

(Vasváron az a 3 jelölt lesz a roma nemzetiségi 

önkormányzat képviselője, aki a legtöbb szava-

zatot kapta, így érvényesen csak 3 jelöltre lehet 

szavazni.)

2. A területi nemzetiségi önkormányzat vá-

lasztásán a román kívül az a nemzetiségiként 

regisztrált választópolgár is kap területi nem-

zetiségi szavazólapot, amelynek területi önkor-

mányzati választására sor kerül.

3. Ezen kívül a nemzetiségiként regisztrált 

választópolgárok országos nemzetiségi önkor-

mányzati választás szavazólapjára is szavaz-

hatnak.

A nemzetiségi választópolgárok az általános 

polgármesteri és önkormányzati képviselővá-

lasztáson is részt vehetnek, a lakóhelyük szerinti 

szavazóhelyiségben adhatják le szavazatukat.

Kérem a tájékoztatásom szíves elfogadását.

Tisztelettel:

Dr. Ódor Ildikó

jegyző, a HVI vezetője

Választási tájékoztató

Galambos István

(FIDESZ-KDNP)

Galambos István vagyok 

a vasvári Erdészet egyik mű-

szaki vezetője. Erdőmérnök-

ként, kollégáimmal a vasvári 

és környékbeli állami erdő-

ket kezeljük. Az elmúlt nyolc 

év nagy idő, de ennyi kell 

ahhoz, hogy mint képviselő 

majd a pénzügyi bizottság el-

nökeként megismerjem az önkormányzatiságot, az éves 

ügymenetet, városunk szerepét a Hegyhát mindennapjai-

ban. Gazdálkodásunk stabil, amit fenn kell tartani.

Erdészként fontosnak tartom környezetünk ápolá-

sát, fejlesztését. Ennek már jól látható jelei vannak, 

de ne legyünk még elégedettek. Növekvő zöldfelüle-

tünket egy átfogó „Fejlesztési tervben” kell bővíteni a 

jelentős beruházások befejezése után, élve a pénzügyi 

lehetőségekkel. A szakmai hozzáértést adott. Lakos-

ként is sokat tehetnénk az ügy érdekében! Munkahely-

teremtés nem könnyű itt, de előre kell lépni, követ-

kezetesen, kitartva elképzeléseink mellett! Sok bírálat 

fogalmazódott meg felénk. Ebből tanultam, nyitva 

állok választóink felé. Fogadom a véleményeket, öt-

leteket. Mindenkire számítok, mindenkivel számolok! 

Ennek kívánok megfelelni, ehhez kell az önkormány-

zat nyitott kapuja is.

Miénk itt a tér, szóljon Rólunk, legyen a Miénk!

Kereszti László (FIDESZ-KDNP)

55 éves vagyok, nős, 5 gyermek édesapja. Szombathe-

lyen születtem, itt érettségiztem, majd a katonaidő után 20 

évig Budapesten éltem. Gépész üzemmérnöki és műszaki 

tanári diplomát szereztem. Dolgoztam állami és magán-

cégeknél fejlesztő mérnökként, tervező mérnökként, mű-

szaki vezetőként, ipari létesítmények kivitelezésében fő-

vállalkozóként. Hasznos és mozgalmas időszaka volt ez 

életemnek, rengeteg tudással és tapasztalattal szolgált.

Gyermekkori vágyam a vidéki élet után a 90-es évek 

közepére teljesen elhatalmasodott rajtam. Szerencsére 

ebben feleségem támogatását élvezhettem, így ’98-ban Nagymákfára költöztünk. A 

családdal gazdálkodásba kezdtünk, azóta is növénytermesztéssel, ló- és szarvasmarha-

tartással foglalkozunk. Tanult szakmámat sem hagytam cserben. 2003 óta a szombat-

helyi Puskás Tivadar Szakképző Iskolában tanítok főállásban műszaki tanárként. Szí-

vesen csinálom, mert a tanítás jól karbantartja az embert, a fi atalokkal való foglalkozás 

segít abban, hogy naprakész lehessek a való élet dolgaiban. Keresztény konzervatív 

értékeket vallok, családi életünket is ezek szerint próbáljuk élni. Tagja vagyok a vas-

vári egyházközségi testületnek. Feleségem a plébániához tartozó iskolák hittan tanára.

A közéleti szerepvállalást kötelességemnek és életem nagyon fontos részének 

tartom, amit eddig elsősorban a kultúra és hagyományőrzés területén tudtam kibon-

takoztatni. Alapító tagja vagyok a Vas Megyei Lovasturisztikai és Lovaskultúra Ha-

gyományőrző Egyesületnek, amelynek célkitűzése szerint a huszár értékeket és ha-

gyományokat tesszük közkinccsé, korhű egyenruhában, lóháton, ahogy kell. Elnöke 

vagyok a Vasvár Városi Kórusegyesületnek, és tagja a helyi hagyományokat gyűjtő és 

megelevenítő Nagymákfáért Egyesületnek is. Tudásommal, tapasztalataimmal szíve-

sen állok a vasváriak – mindannyiunk – szolgálatába. Külön fi gyelmet fordítanék arra, 

hogy a két Mákfa érdekei és szempontjai konkrétan és határozottan fogalmazódjanak 

meg, amikor valamilyen kérdésben a testületnek dönteni kell.

Tóth Balázs polgármesterjelölt 

programját a Vasvári Újság előző 

számában, két oldalon közöltük.
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Dr. Pataky Pál

(FIDESZ-KDNP)

Tisztelt Vasváriak!

Így négyszemközt és csak 

annak árulom el, aki nem tudja: 

dr. Pataky Pál vagyok, már 28. 

éve dolgozom Vasváron házior-

vosként. Ami előtte történt: 6 

éves kórházi gyakorlat belgyó-

gyászaton Sátoraljaújhelyen, 

orvosegyetem Debrecenben, 

gimnázium, gyerekkor már lassan a feledés homályába me-

rül. Feleségemmel 3 gyermeket neveltünk, akik már saját lá-

bukra álltak. Már két alkalommal megtiszteltek bizalmukkal, 

képviselővé választottak, amit ezúton is köszönök. Munkám 

során mindig a város és az Önök érdekeit tartottam szem 

előtt. A következő évek feladatai között kiemelten szeretnék 

fi gyelmet fordítani az egészségügyi ellátás további folyama-

tos javítására. Fontosnak tartom a helyi vállalkozások minél 

nagyobb arányú bevonását a folyó és leendő beruházásaink 

megvalósításába. Városunk közbiztonságának további ja-

vítását, természetes és épített környezetünk tisztaságának 

megóvását is kiemelt feladatnak tartom. Amennyiben újra 

lehetőséget kapok, képviselőtársaimmal és a város vezetésé-

vel együtt ezekért a célokért fogok dolgozni.

Unger József (FIDESZ-KDNP)

29 éves vagyok, születésem óta Vasváron élek. Szüleim 

pedagógusként, önkormányzati képviselőként, civil szer-

vezetek tagjaiként, nővérem pedig az önkormányzat dol-

gozójaként rengeteget tettek már a város érdekében, így a 

családi hagyományokat követve szeretnék én is visszaadni 

a közösségnek a sok-sok pozitívumért cserébe, amit itthon 

kaptam! A Vasvár VSE keretein belül játékosként, utánpót-

lás edzőként és szervezőként lassan 20 éve próbálok aktí-

van tevékenykedni városunk sportjáért.

Felsőfokú tanulmányaimat idegenforgalmi közgaz-

dászként Győrben végeztem. Az elmúlt években szerencsém volt vezető beosztásban 

dolgozni Sárvár, Szentgotthárd és Bük több nívós, négy- és ötcsillagos szállodájában. 

Az itt megszerzett tapasztalatokat szeretném „hazahozni” és Vasváron hasznosítani, 

hogy végre éljünk kiváló turisztikai adottságainkkal! Úgy gondolom, friss szemléletet 

és lendületet adhatok a város vezetésének, valamint koromból adódóan hiteles képvi-

selője lehetek lakóhelyünk fi atalságának.

Halaszthatatlannak tartom, hogy Vasvár idegenforgalmi fejlődése végre szemmel 

láthatóan elinduljon, hisz egy olyan gazdasági ágazatról van szó, amely kiemelten 

magas munkaerő igényű, emellett minden esetben együtt jár az infrastruktúra és a 

közbiztonság színvonalának folyamatos emelkedésével is, így több területen nyerhet 

vele városunk! A térség központjaként kiemelten kell kezelnünk a magas szintű egész-

ségügyi szolgáltatások megteremtését és az oktatási intézmények helyzetét. Fentiek 

mellett nem szabad elfeledkeznünk a közösségi élet egyetlen szegmenséről sem, így a 

kulturális, sportolási és egyéb kikapcsolódási lehetőségekről, melyekben óriási szere-

pet játszanak városunk civil szervezetei. A feladatok palettája rendkívül színes, nehéz 

megtalálni az egyensúlyt, de úgy gondolom, hogy épp ez adja a városvezetés felelős-

ségét és szépségét.

Hiszem, hogy összefogással és kitartó munkával megteremthető egy minden kor-

osztály és társadalmi réteg számára élhető és szerethető Vasvár! Ehhez a munkához 

szeretném a választó polgárok bizalmát kérni!

Zágorhidi-Czigány Csaba (FIDESZ-KDNP)

Gyerekkoromat, 1961-től kezdődően a szomszédos fa-

luban, Oszkóban éltem meg. Középiskolába Szombathe-

lyen jártam, főiskolai és egyetemi végzettségeimet Pécsen 

és Budapesten szereztem. Építész szakmám szerint több 

helyen dolgoztam az országban, de 1987 óta Vasváron élek 

és dolgozom. Azóta minden ideköt: a család, a munka, a 

magánélet, a közélet, és ezt így tervezem a továbbiakban is.

A Városi Tanács, majd a Polgármesteri Hivatal műsza-

ki osztályvezetője voltam öt éven keresztül, amit a mai 

napig nagyon hasznosnak tartok, hiszen sikerült megis-

mernem „belülről” a várost és a városrészeket. Sok hasznos munkát végeztünk abban 

az időszakban, melyek mai is kézzelfoghatóak, szívesen emlékszem erre az időszakra.

Köztisztviselői munkám után, 1993-tól vállalkozóként dolgozom a városban. Építész 

tervezői tevékenységemen keresztül sok emberrel kerülök kapcsolatba Vasváron és kör-

nyékén. Nap, mint nap találkozom, beszélgetek emberekkel, így látom életkörülménye-

iket, rajtuk keresztül a gyakorlatban is tapasztalom a város örömeit, problémáit. Vállal-

kozói tevékenységemmel igyekszem a város gazdasági életét javítani, fontosnak tartom 

a helyi vállalkozások elismerését, fejlesztését. Feleségemmel közösen több tevékenységi 

körű családi vállalkozást működtetünk Vasváron. Két egyetemista gyermekünk van.

1998 óta minden választási ciklusban (képviselőként, bizottsági tagként) részt vet-

tem az önkormányzati munkában. Szakmai tudásommal, tapasztalataimmal elsősorban 

a városfejlesztés területén dolgoztam. Úgy érzem, hogy az előző ciklusokban, a város 

életében bekövetkezett fejlődés megalapozza, a továbblépés lehetőségét, ezt szeretném 

elősegíteni magam is. Az utóbbi években az ország életében bekövetkezett gazdasági 

válság következményeit megérezte a város is, melyet a következő ciklusban le kell 

dolgozni. Ezt a megújuló városvezetésben, képviselőtestületben, minél demokratiku-

sabban, szakszerűbben képzelem el, melyhez szeretném hozzáadni a szaktudásomat, 

ismereteimet.

A vasvári polgárokkal való kapcsolataimat nem a párt függőségük, hanem emberi 

tulajdonságaik határozzák meg. Nagyon jó ismeretségben, barátságban vagyok a poli-

tika tér bármelyik oldalán álló személlyekkel. Úgy látom, Vasváron az önkormányzati 

választásoknál nem is a politikai pártállás a meghatározó, de ez szerintem így a jó.

Sejber Mihály

(FIDESZ-KDNP)

Képviselő vagyok 1998 óta. 

12 évet töltöttem kettős bizott-

sági tagként, 4 évet a Szociális 

Bizottság elnökeként. Főál-

lásban a helyi általános iskola 

tanára vagyok (vidékre is kijár-

va). Alapszakjaim mellé még 

két diplomát szereztem Szom-

bathelyen, illetve elvégeztem 

Budapesten a Magyar Hagyomány Műhely 2 éves tanfolya-

mát. Másodállásban szobrokat restaurálok. E szakmát még 

önellátó főiskolásként kezdtem kitanulni, aztán később is 

nyári elfoglaltságként gyarapítottam tudásomat egészen a 

vállalkozásig. Egyéb tevékenységeim (szobrászat, népzene, 

honismeret) is a kultúrához kötnek.

Kertes házban élünk családommal, így a vasváriak több-

sége számára mindennapos tevékenységeket is gyakorlom. 

Kisgyermekként Kámban éltem, később költöztünk Vasvárra.

Nagyszüleim középparasztok voltak a szocializmus 

előtt. Szüleim elsőgenerációs értelmiségiek lettek. Szakfe-

lügyelőként dolgozó édesapámat 1978-ban veszítettem el. 

Édesanyám a helyi MDF alapító tagja volt, bátyám amatőr 

előadóművészettel foglalkozott, öcsém futballozott, majd 

sportvezetőként tevékenykedett. Úgy alakult, hogy mind-

egyikükből továbbörökítettem valamit.

Feleségem a húga gyámjaként már középiskola után mun-

kába állt. 1987. évi házasságkötésünk óta folyamatosan kép-

zi magát, az élethosszig tartó tanulás elkötelezett híve, ma 

az általános iskola igazgatója. Idősebb fi unk, Markó a pécsi 

egyetem elvégzése után jelenleg a szegedi JPTE tolmács-for-

dító mesterszakos hallgatója. Martin most a győri AUDI-ban 

képviseli az egyik vasvári minőségellenőrző céget.

Legfontosabbnak a helyi identitás, a hagyományos vas-

vári értékek (kis- és középvállalkozások, kert- és szőlőmű-

velés, vallási- és kulturális élet, történelmi múlt) erősítését 

tartom. Ennek szellemében szeretném tovább folytatni kép-

viselői munkámat.
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Barbalics Imre János

(független)

Tősgyökeres vasvári vagyok, 

az őseim és én is itt születtem. 

1962–66 között Sopronban, a 

Roth Gyula Erdészeti Technikum-

ban végeztem, majd az egyetem 

botanikus kertjében dolgoztam. 

1968–73 között Debrecenben, a 

Kossuth Lajos Tudományegyetem 

bölcsészkarán történelem-népraj-

zot hallgattam. 1968-tól a Vas Megyei Levéltárban, a vasvári 

művelődési házban, az építőiparban dolgoztam, végül a Vas 

Megyei Múzeumokhoz, a helyi múzeum élére kerültem. Min-

den évben kiállításokat rendeztem, múzeumigazgatóként az 

intézmény profi ljának megfelelően Vasvár és környéke, a Vasi-

Hegyhát és a Rába vidéke történelmi, néprajzi és természettu-

dományi emlékeit gyűjtöttem, kiállítottam, publikáltam. Több 

tanulmányom jelent meg. 1990 körül munkanélküli lettem. 

Később segédmunkásként dolgoztam, majd a vasútra kerül-

tem és vezető jegyvizsgáló lettem. Jelenleg nyugdíjas vagyok. 

Képviselőként is a természetvédelem, a környezetvédelem és 

a kulturális élet területén örökíteném tovább tapasztalataimat. 

Fontosnak tartom felvenni a kapcsolatot az emberekkel. Min-

denekelőtt meg kell ismernem a város lehetőségeit, amelyek-

ből gazdálkodni lehet. Ábrándokra nem szeretnék építeni.

Gergye Rezső (független)

1957-ben Sorkikápolnán születtem. A családomban 

tanultam meg örök életre az őszinte, hiteles beszédet, a 

konok kitartást és hűséget az értékek mellett. Ezen ér-

tékeket akkor sem adtam fel, amikor ezekből hátrányos 

megkülönbözethetés ért. Asztalos mesterséget tanul-

tam, s dolgoztam is a szakmában néhány évig. A munka 

mellett végeztem el a középiskolát, szereztem érettsé-

git. A szombathelyi Berzsenyi Dániel Tanárképző Fő-

iskola levelező tagozatán kaptam a tanítói diplomát és 

népművelésből szakkollégiumi oklevelet. A közműve-

lődési munkát 1982-ben Vépen kezdtem. Négy évig dolgoztam a művelődési ház 

vezetőjeként. 1985-ben elvégeztem a pécsi Janus Pannonius Egyetemen a felsőfokú 

kulturális menedzser szakot. A vasvári Művelődési Házban 1986-ban kezdtem dol-

gozni. 1989-ben kineveztek a Vasvári Városi Művelődési Ház igazgatójának. Jelen-

leg a Nagy Gáspár Kulturális Központ intézményvezetőjeként dolgozom. Három 

gyermekem van. Feleségem szintén a közművelődésben dolgozik. Szakmai tevé-

kenységem mellett részt veszek helyi, országos civil szervezetek munkájában is. A 

közművelődésben az emberi erőforrások fejlesztését tartom a legfőbb befektetésnek.

1990-ben a képviselőtestület szociális bizottságában dolgoztam. A vasvári kép-

viselőtestületben 16 évig voltam választott, független képviselő. A 2014.évi válasz-

tásokon ismét független jelöltként állok a választópolgárok akarata elé. Szakmai 

elhivatottságom mellett fontos, hogy Vasvárért képviselőként is dolgozhassak.

Úgy gondolom, hogy aki felelősen gondolkodik a saját és családja jövőjéről, az 

2014. október 12-én elmegy az önkormányzati választásra. Kérem Önöket, hogy 

szavazataikkal szóljanak bele Vasvár sorsának alakulásába.

Horváth Zsolt (független)

Horváth Zsolt vagyok, 25 éves, Vasváron az Áchim 

András utca 12. szám alatt lakom. Több szociális képzé-

sen vettem részt a Roma Nemzetiségi Önkormányzaton 

belül. Nagyon fontosnak tartom a Vasvári Roma Nemze-

tiségi Önkormányzattal együtt, hogy a képviselőtestület-

be bekerülhessek, mivel szeretnénk Vasváron megtartani 

az eddigi rendet romák és nem romák között. Egy bűn-

megelőzési csoportot hozunk létre a Roma Nemzetiségi 

Önkormányzat elnökével közösen. A Roma Nemzetisé-

gi Önkormányzatokat szeretném képviselni és emellett a 

Vasváron élő többségieket, azokat az embereket, akik itt, Vasváron a leghátrányosabb 

helyzetben vannak. Intézkedéseimmel szeretném őket megélhetési ranglétránál kicsit 

magasabbra sorolni, életszínvonalukat javítani, s ezáltal segíteni őket. Sajnos Vasvá-

ron eddig nem volt a képviselő-testületben olyan, aki a kisebbségek közül való volt. 

Most a kisebbségi elnökkel úgy látjuk, nagyon fontos, hogy legyen egy képviselete 

a vasvári testületben az itt élő nemzetiségieknek is. Figyelemmel kísérem azokat a 

hátrányos helyzetű embereket, akik nehezen jutnak munkához, nehéz a megélheté-

sük, a lakáshelyzetük nem megfelelő. Ha bekerülök a testületbe, a szociális ügyeket 

szeretném rendezni, majd szinten tartani. Kérem Önöket, minél többen szavazzanak 

rám, hogy ezeket a nagyon fontos ügyeket képviselni tudjam!

Kiss Ervin (független)

Kiss Ervin vagyok, nagymákfai születésű, de 6 éves 

korom óta Vasváron élek. Fontos számomra a család, 40 

éve nős vagyok, 2 gyermekem, 3 unokám van. Mióta 

nyugdíjas vagyok, sok időt töltök velük. Vegyigépészként 

végeztem, először a Költségvetési üzemben voltam kö-

zépvezető, majd a Vastávhő, később Régióhő részlegve-

zetőjeként dolgoztam. A sport sokat jelent nekem, sokáig 

aktív részese voltam a vasvári labdarúgásnak. Műszaki 

végzettségem lévén és vezetői gyakorlatommal szeretnék 

a város fejlődésében aktívan részt vállalni. Szívügyem-

nek tekintem a fürdő hatékonyabb üzemeltetését, a víz tisztaságát.

Céljaim még a következők: közmunka szervezettsége, hatékonyságának növelése; 

járdák akadálymentesítése; közrend, közbiztonság növelése; közlekedés, parkolás javí-

tása; iskola mellett a parkolás megoldása; sport és kulturális tevékenységek növelése.

Előre is köszönöm megtisztelő bizalmukat!

Dr. Fabók Tibor

(független)

Tisztelt Vasváriak!

Kérem engedjék meg, hogy 

pár mondatban bemutassam ma-

gam: Dr. Fabók Tibornak hívnak, 

Szombathelyen születtem 1980. 

január 17-én, az általános iskolába 

Vasváron jártam, majd a középis-

kolai tanulmányaimat a szom-

bathelyi Premontrei Rendi Szent 

Norbert Gimnáziumban folytattam. Az értettségi után felvételt 

nyertem a Pécsi Tudományegyetem Állam- és Jogtudományi 

Karára. Az egyetem elvégzése után a kötelező gyakorlati éve-

imet egy szombathelyi ügyvédi irodában ügyvédjelöltként töl-

töttem, majd a jogi szakvizsgáim letételét követően Vasváron 

nyitottam saját ügyvédi irodát, 2008. májusától városunkban 

dolgozom ügyvédként. Az elmúlt önkormányzati választás óta 

megnősültem, feleségem Dr. Fabók-Váradi Georgina szintén 

jogász, jelenleg azonban a legkomolyabb, de legszebb hiva-

tásnak él, első gyermekünk, Csanád nevelésével foglalkozik.

A helyi önkormányzati választásokon jelenleg is pártpoli-

tikától mentesen, független jelöltként indulok. Az elveim nem 

változtak: nekünk itt nem az a feladatunk, hogy politikai néze-

teket jelenítsünk meg, hangoztassunk, vagy éppen szolgáljunk, 

hanem minden vasvári érdekét kell képviselnünk. Amennyiben 

a megválasztásommal megtisztelnek, úgy a megalakuló új kép-

viselő-testületben, illetve a képviselői tevékenységem során 

változatlanul a politikamentes építő jellegű párbeszédet fogom 

képviselni a település, illetve az itt lakó emberek érdekében. A 

hivatásom gyakorlása, illetve az eddigi képviselői tevékenysé-

gem során egyre többen fordultak hozzám, a lehetőségeimhez, 

illetve a szakmai tudásomhoz mérten igyekeztem mindenki 

segítségére lenni, köszönöm az Önök eddigi bizalmát. Végül 

megköszönöm azoknak is, akik arra bátorítottak, hogy ismétel-

ten elinduljak képviselőnek, kérem, hogy a választás során is 

szavazzanak nekem bizalmat. Tisztelettel:

Dr. Fabók Tibor független jelölt
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„A város első számú szolgája a pol-

gármestere”, tartja a mondás és Kovács 

Tilda polgármester asszony is, aki 16 évi 

szolgálat után nem indul el az október 

12-ei önkormányzati választásokon. A 

városlakók problémáira nyitott, állandó 

fejlődésre és kompromisszumra törekvő 

városvezetővel áttekintettük az elmúlt 

másfél évtized munkáját, kiemelten a 

négy év polgármesteri időszakára. Arra 

kértük, foglalja össze a polgármestersége 

idején megvalósult nagyberuházásokat. 

Beszélt örömeiről, lelki vívódásairól, s azt 

is elárulta: a jövőben milyen tevékenysé-

gekkel szeretné tölteni idejét.

– Lassan elérkezik az idő, amikor véget 
ér a 16 évvel ezelőtt elkezdett városi szol-
gálat.

– Visszatekintve nagyon izgalmas évek 

állnak mögöttem. A kezdeti időszakban 

sok-sok megszorítással járó lelki teherrel. 

De az ember tisztában van azzal, hogy csak 

ilyen választott, felelősséggel járó pozíció-

ból lehet elérni a város fejlődését szolgáló 

célokat. Az én egyik vágyam valósult meg 

azzal, hogy közösségi összejöveteleket, 

kulturális eseményeket tudtam megvalósí-

tani. Ilyen például: az advent szervezése, 

a civilekkel való szoros együttműködés, a 

városi idősek napja elindítása. Fontos szá-

momra, hogy a polgármesteri időszakom 

alatt Vasvár „béke arculata” is kialakult. Jó 

lenne, ha egyedisége miatt ez továbbra is 

fennmaradna. A vasvári békekötés szelle-

miségére sok-sok mindent fel lehet fűzni: 

a családi és a közösségi békét, vagy éppen 

az egyének belső békéjének megteremté-

sét. Egyébként is, a közösségben élő embe-

rek békés együttélésének összecsiszolását 

mindig is fontosnak gondoltam, gondo-

lom. Ennek folytatását, megtartását szintén 

lényegesnek tartom. Én magam is arra tö-

rekedtem, hogy addig tart a párthoz való 

kötődés, amíg a választás megtörténik. Az 

értékrendek ugyan maradnak, de egy pol-

gármesternek minden városlakó gondjához 

ugyanúgy kell viszonyulnia.

– Politikai pályája akkor kezdődött, 
amikor V. Németh Zsolt, korábbi polgármes-
ter felkérte Önt alpolgármesterének. Akkor 
még óvodavezetőként dolgozott. Meglepte a 
megkeresés?

– Természetesen nagyon. Nem is szeret-

tem volna elfogadni, mivel távol állt tőlem 

a politika világa. Igaz, mindig érdeklődő 

voltam és a közösségi tevékenységből ál-

landóan kivettem a részem. Azonban rend-

kívül ódzkodtam a politikai szerepvállalás-

tól. V. Németh Zsolt személyesen keresett 

meg. Óvónőként már ismert, mert hozzám 

járt a gyermeke, s látta azt is, hogy óvoda-

vezetőként is rengeteg pályázatban, prog-

ramszervezésben részt vettem. Azt mondta, 

látta, hogy lelkileg olyan erős alkat vagyok, 

aki bírja majd a terheket, és úgy gondolta, 

alkalmas leszek erre a feladatra. Alpolgár-

mesterként hozzám kerültek a szociális, a 

sport, a civil, az oktatási ügyek, míg a pol-

gármester a fejlesztésekkel foglalkozott. De 

Németh Zsolt parlamenti elfoglaltsága mi-

att szoros, folyamatosan egyeztetett együtt-

működésre volt szükség. Képben kellett 

lennem a folyó ügyekben is. Amikor a Pol-

gármester Úr megtudta, hogy államtitkárrá 

választják, a hírt közölte velem, és motivált 

a polgármesteri választáson való indulásra. 

Az előző három ciklusban én beleláttam 

a polgármesteri feladatokba: a sok öröm-

be, de az ezzel járó gondokba is. Az előző 

ciklusokban reggeltől délig a hivatalban 

voltam, s nemcsak érintőlegesen tudtam a 

feladatokról. Emellett fontosnak tartottam, 

hogy a kialakult városvezetői koncepciót 

folytassam. Arra törekedtem, hogy mindig 

nyitott füllel járjak a városban, s tudjak a 

problémákról.

– Milyen nagyberuházások valósultak 
meg polgármestersége idején?

– A város történetének meghatározó 

korszerűsítése, a másfél milliárdos szenny-

vízberuházás kivitelezése a polgármeste-

ri időszakomra esett. Minden jól ment, s 

semmilyen tragikus kimenetelű esemény 

nem történt a munkálatok során. Nagy örö-

münkre a beruházással az önkormányzati 

utakat is fel tudtuk újítani. A jövő évre négy 

önkormányzati út rendbetétele húzódik át. 

Az összes többi korszerűsítését elvégeztük, 

vagy éppen folyamatban van. Szívügyem-

nek tekintettem a városlakók számára is 

fontos Szentkút szépítését. Nagyon szeret-

tem volna itt egy szabadidő és fi tness par-

kot is létesíteni, de a földterület még nincs 

a nevünkön. Így ez a fejlesztés áttevődik 

a következő ciklusra. A lerobbant temető 

felújítása is fontos volt számomra. Méltat-

lanul nem volt vizesblokk a temetőben, a 

ravatalozót is fel kellett újítani, s parcellá-

kat kialakítani. A Békeház belső képének 

kialakulása is már a polgármesterségem 

idején történt. Vas megyei emberek bizal-

mából, Tóth Csaba és Torjay Valter képző-

Elköszön a polgármester
Kovács Tilda nevéhez számos jelentős beruházás kötődik
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művészek közbenjárásával jöhetett létre ez 

a gyönyörű gyűjtemény. A gyűjtők, festő-

művészek özvegyeivel olyan bizalmi kap-

csolatom alakult ki, hogy a hagyatékokat 

Vasvárnak ajánlották. Szinte nincs is olyan 

Vas megyei, meghatározó festő, akinek 

nincs alkotása a Békeházban. Ez nagy do-

log volt számomra. Mindemellett a város-

ban nem volt igazán játszótér. Egyet sikerül 

pályázatból megvalósítani. Egyről pedig 

most kaptunk értesítést, így a szakközépis-

kola melletti játszótér is megújul majd. Úgy 

láttam, mások örömére is szolgált a születé-

sek fájának kialakítása, vagy éppen Török 

Richárd: Táncosnő című szobrának felállí-

tása. Meghatározó számomra, hogy sikerült 

a Török család bizalmát elnyerni, s Vasvár 

megkaphatta ezt a hatalmas értéket. Azóta 

is tartjuk a kapcsolatot, most már csak az 

édesanyával, Edit asszonnyal. A közterü-

letek rendbetételéért pályázatok révén és 

a startmunka program keretében sokat, és 

eredményesen pályáztunk. Az utóbbi évek-

ben 15 millió forint értékű eszközt sikerült 

beszerezni, ez tette lehetővé a még több par-

kosítást, valamint mentesítette a város költ-

ségvetési kiadásait is. A szociális lakások 

szörnyű képet nyújtottak, annó, a hatvanas 

években átmeneti házakként építették azo-

kat. Ott minden egyes lakást komfortosítani 

kellett, s nemcsak vizesblokkokat alakítot-

tunk ki, hanem megújult a házak homlok-

zata is. Az ott élő lakók jelentős minőségi 

többletet kaptak. A közmunka program 

részeként, a Kneipp szellemiségéhez kap-

csolódóan elindult a gyógynövényültetés. 

Ennek a kiterjesztése a következő polgár-

mester és az új testület feladata lesz. Őszinte 

öröm volt, hogy Egészségházra pályázatot 

nyertünk. Az egész udvar és az épülettömb 

megújult, megszépült. Büszkeség, hogy a 

járási székhely visszakerült Vasvárra. Több 

minősítő mutató is javult, például az ipar-

űzési adó megduplázódott, a munkanélkü-

liség a megyében itt csökkent a legnagyobb 

mértékben, megállt az elvándorlás. Ter-

mészetesen ezeken a területeken is maradt 

még sok tennivaló. Az eredményeket sze-

retném megköszönni a munkatársaimnak, 

az itteni befektetőknek, a munkaadóknak, a 

vállalkozásoknak, és minden lakónak, akik 

nagyon sokat segítették munkámat a 16 év 

alatt. A szakközépiskola megmaradása ki-

emelten fontos volt számomra, de vallom, 

hogy a térségnek is meghatározó tényező. 

Úgy gondolom, a munkanélküliség az alul-

képzettségből is adódik. Elindult egy újabb 

nagyberuházás, a geotermikus fejlesztés, a 

teljes előkészítés megtörtént, a kivitelezése 

az utódomra marad. Ez is óriási jelentőségű 

lesz a város életében. Saját termálvízzel fű-

teni mindig kifi zetődő, a városunk lakói, a 

rendszert használó vállalkozások nem lesz-

nek kitéve a dollárárfolyamok mozgásának, 

s a külpolitikai történéseknek.

– Nagyon jó pszichológiai érzékkel kö-
zelít emberekhez. Híres arról, hogy minden-
kivel megtalálja a hangot.

– Az előéletem segített ebben. Óvónő-

ként sokat foglalkoztam lélektannal. Ha 

nem erre a pályára adtam volna a fejem, 

akkor újságíró, pszichológus lettem volna. 

Mindhárom szakma szorosan kapcsolódik 

az emberekkel való kommunikációhoz, va-

lószínű ez az adottság bennem van. A prob-

lémákra nyitottnak kell lenni, de eljárni az 

ügyekben nem könnyű. A fejlesztések mel-

lett rendkívül fontos az emberek életének 

segítése. Nemcsak azt kell nézni, hogy a 

polgármesterség egy hatalmi pozíció, ha-

nem egy hatalmas feladat és szolgálat is 

egyben. Való igaz, hogy a város első szá-

mú szolgája a polgármestere. Nincs olyan 

dolog, történés, amelyhez nekem nincs 

közöm. Nem mondhatom, hogy milliár-

dos beruházással foglalkozom, ha az adott 

városlakó előtt feljött az út, vagy nincs le-

vágva a fű, vagy szociális gondjai vannak, 

amihez segítségemet kéri.

– A leköszönéséről szóló döntést mikor 
hozta meg?

– Négy évvel ezelőtt, amikor a polgár-

mesterséget elvállaltam, én már akkor elha-

tároztam, hogy egy ciklust vállalok. Már két 

éve elmehettem volna nyugdíjba, de köte-

lességemnek éreztem, hogy amit bevállal-

tam, azt végig is vigyem. Az október 12-ei 

választás után megtörténik az átadás-átvé-

tel. Megjegyzem, csak „irigykedve” tudok 

nézni a jövendő polgármesterre, hogy nem 

megszorításokkal kell kezdenie a munkáját. 

A város tartalékai stabilak. A jövőben más 

teendők lesznek fontosak. Mindenki maga 

érzi, hogy mi az, ami már az egészsége ro-

vására menne. A lehetőségekre mindig rá-

csaptam, de a megvalósítások nagy idegi 

terhekkel jártak, főként azért, mert még ott-

hon sem tudtam elszakadni az előttem álló 

feladatoktól. Most majd lesz hétvégém, nem 

kell gyakran este is dolgoznom. Szeretnék 

lazábban, egészségesebben élni. A terveim 

szerint több időt tudok majd tölteni két uno-

kámmal, a hobbijaimmal: a túrázással és 

az utazással. Már az is óriási ajándék lesz, 

ha nem egy fesztült napot kell elkezdenem. 

Most eljött az ideje annak, hogy magammal 

törődve is éljek.

Simon-Németh Adél
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Gergye Rezső, a Nagy Gáspár Kultu-

rális Központ igazgatója is megméretteti 

magát az október 12-ei önkormányzati 

választáson. Az országosan elismert köz-

művelődési szakemberre – Tóth Balázs 

alpolgármester és Barbalics Imre János, 

volt múzeumigazgató mellett – lehet vok-

solni. A független jelöltet programjáról 

kérdeztük.

– Adódik a kérdés: miért indul el a pol-
gármesterségért az önkormányzati válasz-
táson?

– Nem tartom helyes megfogalmazás-

nak, hogy jelöltek indulnak a választáson. 

Bár tudom, hogy a közbeszédben ez a meg-

fogalmazás terjedt el, s magam is így hasz-

nálom. Azonban fontosnak tartom, s minden 

lehetséges alkalommal el is mondom azt a 

vélekedésemet, hogy egy közösség képvi-

seletében nem indulni kell. Amennyiben 

elegen bíznak valakiben, akkor a jelöltséget 

vállalni kell. Azaz, másoknak kell akarni, 

hogy legyél a vezetőjük. Feltételezem, hogy 

jelölttársaim is azért mérettetnek meg, mert 

mások megszólították őket. A vasváriak 

ösztönöztek 12 évvel ezelőtt is, amikor vál-

laltam a jelöltséget, s így történt ez most is. 

Ha a városlakóknak több lehetőségük van 

arra, hogy több ember közül válasszanak, 

akkor mérlegelniük kell, utána kell járniuk 

az információknak, meg kell ismerniük a 

jelölteket. Hiszem, hogy a választást meg-

előző időszak is felszín alatti újabb „moz-

gásokat” indíthat el egy demokratikusan 

működő közösség, egy város lelkiségében, 

szellemiségben. Azt gondolom, hogy ez – 

eredménytől függetlenül – hasznos, mind 

a jelöltek, mind pedig a választók számára. 

Minden a közösségért végzett tevékenység 

az én felfogásomban szolgálat, alázattal 

szolgálni másokat a szabadság kiteljese-

dése. Ezt irodalmi megfogalmazásban úgy 

is mondhatnám: gúzsba kötve táncolhatsz. 

Azaz, szabad vagy a közösség alkotta el-

várásokon belül. Hiszem, mindenki azért 

méretteti meg magát, mert jót akar, jobbat 

akar a közösségnek. Az adott közösségek 

pedig az általuk legjobbnak vélt jelöltet vá-

lasztják, s ez így van rendjén, ilyen felfogás 

szerint nincs vesztese a választásoknak.

– Mi a konkrét polgármesteri programja?
– József Attila szavaihoz, miszerint 

„Ehess, ihass, ölelhess, alhass” még egy 

gondolatot hozzátennék: dolgozhass! Min-

dent ez utóbbinak kell alárendelnie a város-

vezetésnek, mint ahogyan azt eddig is tette. 

Értelmes, emberi munkát kell adni azok-

nak, akik valóban dolgozni szeretnének. 

Úgy gondolom, hogy ebben a vállalásban 

nem kell feltalálni a spanyolviaszt, hanem 

az eddigi pozitív folyamatokat kellene fel-

erősíteni, tovább gondolni. A közösségfej-

lesztés eszközeivel növelném a közéletben 

aktív polgárok számát, az embereket bevon-

nám az aktív cselekvésbe, gondolkodásba. 

Minél több embernek kell elhinnie, hogy 

fontos és hasznos a véleménye a város to-

vábbi életének alakításában. A városunk 

legfőbb természeti kincse, a meleg víz adta 

lehetőséget eddig is kereste a város. Ennek 

az erőforrásnak a hasznosítása az egyik 

nagy lehetőség, s ugyanakkor a legnagyobb 

anyagi kockázat is. Nyilvánvaló és ésszerű, 

hogy az e téren megkezdett munkát foly-

tatni szükséges, s a termálvíz kincset gaz-

dasági, turisztikai érdekek felé kell vinni. 

Az egészséges életmód térhódításával az 

embereknek egyre nagyobb igényük lesz az 

uszoda és a strand nagyobb irányú igénybe 

vételére. Amennyiben a vasváriaknak igé-

nye lesz arra, hogy a fürdő akár egész évben 

üzemeljen, akkor nyilvánvaló, hogy ehhez 

az kell, hogy a polgár hetente háromszor 

jöjjön úszni, strandolni, áldozzon rá pénzt, 

időt, energiát. Csak akkor tudja a városve-

zetés is megvalósítani az elképzeléseit, ha 

ebben nagyfokú támogatottságra talál az itt 

élők körében. Városunkban, az utóbbi évek-

ben látványos, korszerű sport beruházások 

is elkészültek. Ezekhez a létesítményekhez 

„használókat” kell nevelni. Vasvárnak kivá-

ló hagyományai vannak a labdajátékok: a 

labdarúgás, a kosárlabda vagy a kézilabda 

területén. Hiszem, hogy a nem feltétlenül 

eszközigényes sportágaknál – a futásnál, a 

kerékpározásnál – egy-egy példaadó ember 

vezetésével szép folyamatok indulhatnának 

el. Városunkban az ismert gazdasági folya-

matok mellett nagyon erős lehet a humán 

tőkébe vetett hitünk ereje. Hiszem, hogy 

gazdasági erővé alakítható az erős lokálpat-

riotizmus, ami nagyon egyszerű elváráso-

kon alapszik. A mindennapokban egymást 

s az idegeneket is tiszteljük meg a találko-

zásaink alkalmával köszönéssel, tudjunk 

és tanuljunk meg mind többet Vasvárról, 

hogy azt a hozzánk érkezőkkel is megoszt-

hassuk. Neveljük gyermekeinket városukra 

büszke VASVÁRIAKnak. Fontos számom-

ra az elszármazott helyiek visszahívása. 

Tudatosabb mederbe kell terelni az innen 

elszármazott helyi emberek szellemi tőké-

jének kiaknázását. E téren is vannak már 

helyi kezdeményezések. Vasvár és a vidék 

kapcsolatának minden szegmense rendkí-

vül fontos. A jövőben is ez az irány: a vidék 

Vasvárral, Vasvár a vidékkel. Mindezt nem 

kényszerhelyzetként kell megélni, hanem 

kiváló lehetőségként. Fontosnak tartanám 

a vállalkozók aktívabb bevonását a város 

életébe. Jobban megismerhetnénk emberi 

példájukat, a gazdasági sikereikhez vezető 

életutak tanulságait is. A város joggal lehet 

büszke civil szervezeteire. Azonban minden 

szervezetnek önállónak kell lennie, érdek-

mentesen azt az értéket szükséges képvisel-

nie, amiért szerveződött. A projektre létre-

jövő civil akciók hasznosak, tartós, hosszú 

távú szerves fejlődési folyamata indíthat el 

helyi cselekvéseket, nevelhet ki, követendő 

egyéneket, példákat. Másik fontos pont: a 

közéleti találkozások. Ebbe beletartozik az 

utca tisztán tartását végző személytől kezd-

ve a milliárdos projekt vezetője is. Alkalma-

kat kell teremteni, hogy ezek a különböző 

egzisztenciájú, különböző mentalitású em-

berek egyenrangú partnerként szót kapjanak 

közös ügyeinkben. A helyi nyilvánosság 

egyik eszköze az újság, de én gondolkodom 

térségi rádióban, térségi tévében is. Itt is a 

közösségalapú, értékelvű megoldásokat he-

lyezem előtérbe. Mint ahogyan társadalmi 

szinten, úgy helyben is fontos kezelésre váró 

feladat a széles körű szolidaritáson alapuló, 

esélyteremtő feladatok megfogalmazása a 

mélyszegénységben élők és a cigánykérdés 

Elé kellene menni a holnapnak!
Gergye Rezső polgármesterjelöltet programjáról kérdeztük
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problémáira, amelyekkel a jövőnk érdeké-

ben szembe kell nézni. Ebben a munkában 

a szakmai szervezetek, az oktató nevelő 

intézmények, ellátó szervezetek, és a Nem-

zetiségi Önkormányzatok széleskörű össze-

fogására számítok. E tekintetben a folyama-

tok szakszerű kezelésének köszönhetően is 

nincs nagy gond a városban és a térségében. 

Ennek ellenére több energiát kell fordítani 

ezeknek a folyamatoknak a megismerésére, 

a jó példákból, jó gyakorlatokból tanulnunk 

kellene, hogy felkészülten tudjuk reagálni a 

problémákra. Elé kellene menni a holnap-

nak. A kampányfeladatom során hangsúlyt 

fektetek arra, hogy elmondjam, mennyire 

fontos az is, hogy az emberek megtanul-

janak városban, megyében, régióban, or-

szágban, világban gondolkodni. A ma em-

berei, akik társadalmi és gazdasági jólétben 

szeretnénk élni, nem tehetik meg, hogy 

csak önnön és családjuk tagjainak sorsáról 

gondolkodjanak. Minden ember kimondott 

gondolata hat a többiekre, népművelői mun-

kám vezérfonala is ebben rejlik. Párbeszéd 

minden szinten. Amennyiben az Önök bi-

zalmából városvezetői feladatot kapok, a 

helyi értékeket tekintem munkám további 

alapjának. A Dísz téri királyok kútját helyi 

iparos készítette el, helyi szobrász alkotta, 

helyi kántor írta a kút dallamait. Számomra, 

profánul megfogalmazva ez a csúcs.

– A polgármesterség azonban összefér-
hetetlen jelenlegi munkakörével.

– A polgármestert egy kiváló közösség-

fejlesztőnek tartom. Azaz, ugyanazt csi-

nálnám majd polgármesterként, mint most. 

Még néhány évtizede egy városvezetésen 

múlhatott a munkahelyteremtés, addig ma 

az adott település vezetői már nem tudnak 

annyi mindent tenni. Vannak olyan erős 

globális gazdasági érdekek, amiket a legrá-

termettebb városvezetés sem tud irányítása 

alá vonni. Bibó azt mondja: a szabadság kis 

körei. Hiszem, ha három-négy ember elkezd 

gondolkodni, majd tenni, s idővel felfedez-

nek egy újabb kört, az hálót alkot. Ebben az 

erős hálóban tudunk olyan munkát végezni, 

ami garantálhatja városunk továbbfejlődé-

sét. A polgármesterség tekintetében tisztá-

ban vagyok a realitásokkal. Élve demokra-

tikus jogaimmal, a kampány idején számos 

közérdekű, közéleti kérdésről tudok együtt-

gondolkodni a városban élőkkel. Az aján-

lóívet személyesen vittem el mindenkihez, 

az erre fordított időm is megtérült. Jelenlegi 

hivatásom mondatja ezt velem, s mindezt 

egy polgármesteri megbízatásra is igaznak 

érzem. Hiszem, hogy nincs annál jövedel-

mezőbb elfoglaltság, mint időt, s energiát 

nem sajnálva, tenni a köz érdekében.

Önéletrajz

1957-ben Sorkikápolnán születtem. Szü-

leim egyszerű emberek voltak. Édesapám 

cipész, édesanyám háztartásbeli és a té-

eszben dolgozott. A családomban tanultam 

meg örök életre az őszinte, hiteles beszédet, 

a konok kitartást és hűséget az értékek mel-

lett. Két testvérem van. Asztalos mestersé-

get tanultam, s dolgoztam is a szakmában 

néhány évig. A munka mellett végeztem 

el a középiskolát, szereztem érettségit. A 

szombathelyi Berzsenyi Dániel Tanárkép-

ző Főiskola levelező tagozatán tanítói dip-

lomát és népművelésből szakkollégiumi 

oklevelet kaptam. Közben folyamatosan 

közösségi tevékenységet végeztem. Főleg 

színjátszó csoportok alapító tagjaiként, ve-

zetőjeként Oszkón, Körmenden, Vépen, Ba-

logunyomban, Nádasdon, Szombathelyen. 

A közművelődési munkát 1982-ben Vépen 

kezdtem. Négy évig dolgoztam a művelő-

dési ház vezetőjeként. 1985-ben elvégeztem 

pécsi Janus Pannonius Egyetemen a felső-

fokú kulturális menedzser szakot. Vasvárra 

1986-ban költöztem feleségemmel, három 

gyermekünk már vasvárinak született. A 

Vasvári Népfőiskola tagja és a Vasvári Já-

tékszín vezetője vagyok, emellett a Nagy 

Gáspár Alapítvány kuratóriumi tagjaként 

tartanak számon. Szívügyem, hogy Nagy 

Gáspár szellemiségét képviseljem, a magam 

eszközeivel népszerűsítsem. Tagja vagyok a 

Népművelők Országos Egyesületének és a 

Magyar Színjátékos Szövetségnek, egyik 

alapító tagja vagyok a Nagymákfai Hagyo-

mányőrző Egyesületnek, mellyel számos 

falufejlesztő tevékenységet végzünk. A 

Nemzeti Művelődési Intézet közművelődési 

szakértője, és minőségfejlesztő auditora va-

gyok. Szakmai publikációim jelentek meg 

szaklapokban. Feleségem, Gergyéné Sza-

kály Georgina szintén a közművelődésben 

dolgozik. Nagyobbik lányom, Veronika az 

Emberi Erőforrások Támogatáskezelőnél 

dolgozik. Mesterdiplomás romológus. Elvé-

gezte a PTE-BTK „Oktatás és Társadalom” 

Neveléstudományi Doktori Iskolát. Doktori 

dolgozatát készíti. Fiam, Máté történelem 

szakot végzett a Pécsi Tudományegyetem 

alapszakán, politikatudományok mester-

szakon diplomamunkájára készül. Kisebbik 

lányom, Eszter szintén Pécsett egyetemista, 

néprajz-romológia szakon alapdiplomája 

van, elsőéves tantárgyfejlesztő, nyelvtanár, 

beás nyelvtanár mester szakon. A családom 

is megfertőződött a kultúraközvetítő tevé-

kenységemmel, gyermekeim népdalosként, 

színjátszóként, versmondóként, kollégiu-

mi bizottsági tagként végeznek közösségi 

munkákat. A mai napig közösségi tevékeny-

ségeikkel erősen kötődnek városukhoz. A 

jó sorsom úgy hozta, hogy elmondhatom: 

a hobbim a munkám, a munkám a hobbim.

Arra kérem a választópolgárokat, hogy 

ismerjék meg a jelölteket lehetőleg szemé-

lyesen. Ne elégedjenek meg a sajtó és az 

egyéb csatornákon elérhető információkkal. 

Vasváron, október 7-én 18 órakor várom 

Önöket a Nagy Gáspár Kulturális Központ 

Tretter-termében.

Október 12-én pedig az elegendő infor-

mációk birtokában válasszák a legjobbakat.

Simon-Németh Adél
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Barbalics Imre János – Gergye Rezső 

és Tóth Balázs mellett – indul a polgár-

mester-választáson. A jelenleg nyugdíjas, 

volt múzeumigazgatót arra kértük, hogy 

kizárólag a programjára szorítkozva tá-

jékoztatassa terveiről a városlakókat.

– Akkor beszélhetek programról, ha 

már tudom, milyen lehetőségeim vannak. 

Ha az ember elmegy gombászni, nem tud-

hatja, mit talál. Addig nem tudok semmit se 

mondani, amíg például nem látom a város 

pontos gazdasági, pénzügyi helyzetét. Egy 

biztos, az emberekkel való kapcsolatot fel 

kell venni. Fontos, hogy ne urak legyünk, 

hanem vezetők. A természetvédelem, a kör-

nyezetvédelem és a kulturális élet területén 

továbbörökíteném tapasztalataimat. Ma már 

nehéz dolog ipart hozni Vasvárra. De ha 

mód van rá, élni kell a lehetőséggel. Lényeg: 

több lábon kell állni, s azt ki kell használni. 

Hiába van itt idegenforgalom, ha nincs ven-

déglátás. 1990 előtt mindig beszéltük, hogy 

vendéglátás van, de szálloda nincs. Most 

van szállóhely, de a turisták szükségleteihez 

mérten nincs megfelelő vendéglátás. A leg-

nagyobb probléma azonban az, hogy nincs 

helyben ipar.

– Miben látja Vasvár felvirágoztatását?
– Már semmiben. Éjfél után két perccel 

vagyunk.

– De ha polgármesternek indul, látnia 
kell a város jövőképét.

– Akkor látom, ha tudom, mi van a ke-

zemben. Ábrándokra nem lehet épülni. A 

lakosság segítségével minden támogatást 

el kell nyerni, hogy tovább menjünk. Akár 

a két világháború közötti, vagy éppen a ki-

lencvenes évek előtti Vasvárt nézzük, a te-

lepülés fejlődött valamit. Most szépült. A 

szépülést azonban nem lehet összekeverni 

a fejlődéssel.

– De például a közelmúltban valósult 
meg a város életét meghatározó másfél mil-
liárdos szennyvízberuházás…

– De ipar kellene, munkahelyek, ami 

egyre inkább nem lesz. Például már Zöld-

fa sincs. Vendéglátó-ipari egység volt, 

ahol inni-enni, kulturáltan szórakozni 

lehetett. Most nincs. Munkahelyek szűn-

tek meg, a téeszeket vérrel, verejtékkel 

szervezték, de ostobasággal verték széj-

jel. Régebben a vidéki pedagógusoknak is 

volt egy-két hold földjük, most meg csak 

az vehet földet, aki hivatásszerűen föld-

műveléssel foglalkozik. Összességében 

úgy látom, hogy olyan nehéz helyzetben 

van Vasvár, mint utoljára a török korban 

volt. Segíteni csak akkor lehet, ha látja az 

ember, mivel áll szemben.

Névjegy

– Vasváron születtem 1945. december 

27-én. Általános iskolai tanulmányaimat 

helyben végeztem, majd erdőgazdasági 

dolgozó lettem. Ezt követően 1962-66 kö-

zött Sopronban, a Roth Gyula Erdészeti 

Technikumban végeztem. Itt érdeklődési 

területem a növénytan és az erdőműve-

lés volt, de történelemből is jeleskedtem. 

1966-67-ig Sopronban, a mai egyetem 

botanikus kertjében dolgoztam. Rájöttem, 

hogy nálamnál gyengébbeknek is van dip-

lomájuk. Ekkor jelentkeztem a debrece-

ni egyetem történelem-földrajz szakára, 

ahol a 400 jelentkezőből bejutottam a 20 

előfelvételiző közé. Az előfelvételi ideje 

alatt, egy évig 1967 és 68 között Hegy-

hátszentpéteren a téeszben voltam erdész. 

1964–68-ban növényföldrajzi kutatásokat 

végeztem, elsősorban tőzegmohákkal kap-

csolatban. 1968–73 között Debrecenben, 

a Kossuth Lajos Tudományegyetem böl-

csészkarán történelem-néprajzot hallgat-

tam, a földrajz szakot leadtam. 1968-tól a 

Vas Megyei Levéltárban, a vasvári műve-

lődési házban, az építőiparban dolgoztam, 

végül a Vas Megyei Múzeumokhoz, a helyi 

múzeum élére kerültem. Minden évben ki-

állításokat rendeztem, s múzeumigazgató-

ként az intézmény profi ljának megfelelően 

Vasvár és környéke, a Vasi-Hegyhát és a 

Rába vidéke történelmi, néprajzi és termé-

szettudományi emlékeit gyűjtöttem, kiál-

lítottam, publikáltam. Több tanulmányom 

jelent meg. 1990 körül munkanélküli let-

tem. Később segédmunkásként dolgoztam, 

majd a vasútra kerültem és vezető jegy-

vizsgáló lettem. Hobbim a történelem, az 

éremtan, a növénytan, a földrajz, az utazás. 

A Balkán és a kelet-európai országok érde-

kelnek leginkább.

S.N.A.

Fel kell mérni a lehetőségeket!
Barbalics Imre János polgármesterjelöltet programjáról kérdeztük

Tel.: 94/573-006, 573-007

Fax: 573-036 • www.blvk.hu

SZAKIRODALOM

•  Yousry: Rejtett emlékeink nyomában

•  Bronson: Amit rosszul tudtunk a gyerekről

•  Braunstein: Csírakertkonyhában

•  Czifra: Életmentő német a munkahelyen

•  Biri néni szakácskönyve

SZÉPIRODALOM

• André: Menekülés a szerelemtől

• Abercrombie: Hidegen tálalva

• Baker: Hazatérés

• Bartók: A nyúl éve

• Fábián: Született nagymamák

• Keyes:A Mercy Close-i rejtély

• Henry: Hosszú hétvége

GYERMEKKÖNYVEK

• Bates: Segítség, Youtube-sztár lettem!

• Benn: Léna rózsatánca

• Kertész: A zenélő doboz

• Molnár: Mesélnek a fák

DVD

• A Könyvtolvaj

• A lopás művészete

• Amerikai botrány

• Másfélmillió lépés Magyarországon I-III.

• Nyárutó

• Walter Mitty titkos élete

• Mr. Peabody és Sherman kalandjai

• Csillaghercegnő

• Jégvarázs

• Kis gézengúzok nagy napja

Értesítjük az érdeklődőket, hogy
a könyvtár állományából leselejtezett

könyvek kedvezményes áron
megvásárolhatók a nyitvatartási idő alatt!

AJÁNLÓ
a dr. Bendefy László Városi 

Könyvtár új szerzeményeiből
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Október 2-án, 18 órakor, a Szent Do-

monkos Zarándokház közösségi termében 

Hegyháti szőlőhegyi épített örökségünk 

címmel Zágorhidi Czigány Csaba építész 

tart előadást. Az ingyenes rendezvényt 

a Hegypásztor Kör és a Vas-Vár Örökség 

Népfőiskola Egyesület szervezi.

Október 2-án Mozgó 3D mozi a színház-

teremben. 16 órakor: Így neveld a sákányod 

2, 18 órakor: a Szexvideó című vígjáték 

látható, míg 20 órakor a Feláldozhatók 3 

tekinthető meg.

Október 3-án, 14 órakor idősek napja a 

NGKK-ban. (Részletek az első oldali meg-

hívón)

Október 6-án, 18 órakor emlékezés az 

aradi vértanúkra a város fő terén.

Október 8-án, 17 órakor Pozsonyi János 

egykori szombathelyi festőművész Vasvárra 

adományozott képeiből nyílik kiállítás.

Október 16-án gyerekszínházi bérletes 

előadás Sicc-Pszt! címmel a NGKK-ban. 

A barátságról, a barátok kereséséről szóló 

mesejátékot a Jóföldy Attila Bábszínház 

előadásában láthatják a gyerekek.

Október 23-án,17.30-tól ünnepi ren-

dezvény kezdődik az ’56-os eseményekre 

emlékezve. A Főszolgabíró téri koszorú-

zás után az ünnepség a NGKK-ban foly-

tatódik.

A jövő hónapban:

November 8-án Hegyháti Toborzó.

Zorkóczy Zenóbia, sepsiszentgyörgyi 

színésznő ismét Vas megyében turnézik, 

2015 januárjában. Az idei évben az intéz-

mény szervezésében 12 helyszínen mutatta 

be nagy sikerrel a Rosszcsont Zénó című já-

tékát. Ajánljuk ezt is az érdeklődő óvodák, 

iskolák felé, ahol még nem járt.

Új műsoráról részletek az alábbiakban 

olvashatók:

Túl az Óperencián

E produkció célirányosan óvodások és 

kisiskolások számára készült élő, interak-

tív előadás, amelyben az előadóművész 

egy képzeletbeli utazásra invitálja közön-

ségét. Hajóra szállnak, és megismerked-

nek a tengerek, óceánok élővilágával, s 

egy tenger alatti bálba is ellátogatnak. A 

bál fáradalmait trópusi szigeten pihenik 

ki, ahol forró égövi állatokat ismernek 

meg, majd amikor már nagyon melegük 

lesz, áthajóznak Grönlandra, az örök jég 

birodalmába hűsölni, ahol vidáman hógo-

lyóznak a fókák és az eszkimókák. Végül 

pedig hazatérnek.  Az érdeklődő szerve-

zetek keressék a Nagy Gáspár Kulturális 

Központot az info@ngkk.hu e-mail cí-

men.

A NGKK és a város októberi programjai

Képviselő-testületi ülés
A képviselők a szeptemberi testületi 

ülésen elfogadták a féléves gazdálkodást, 

amelynek adatai stabilak és kiegyensúlyo-

zottak. Emellett támogatták, hogy a volt 

Isaura Panzió épületeibe egy cég költözzön.

A képviselők első napirendi pontként az 

önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 

egyik önkormányzati rendeletet módosították. 

Majd a féléves gazdálkodás került a fi gyelem 

középpontjába. A számok összesített adatai 

alapján a város gazdálkodása stabil, biztonsá-

gos. Kovács Tilda, Vasvár elköszönő polgár-

mestere visszagondolt az elmúlt időszakra. 

Álmában sem gondolta volna, hogy ilyen pénz-

ügyi kondíciókkal kezdheti majd az új ciklust 

a következő testület. Mint mondta, 16 évvel 

ezelőtt számos negatív döntést kellett hoznia 

a képviselőknek, akik akkor arról tárgyaltak és 

szavaztak: mit építsenek le, mit vonjanak össze. 

Szerencsére nagyot fordult az önkormányzat 

helyzete. Mindez a helyi vállalkozásoknak is 

köszönhető. Ezt jól mutatja, hogy míg az ipar-

űzési adóbevétel másfél évtizeddel ezelőtt 70 

millió forint volt, addig most 185 milliós tétel. 

Nagy örömükre a munkaügyi hivatal statiszti-

kái szerint ebben a térségben csökkent legna-

gyobb mértékben a munkanélküliek száma. A 

polgármester megjegyezte: fogunkhoz verve a 

„garast”, de jól gazdálkodtak. Ha ez a szemlé-

let, s ez a lendület megmarad, akkor a követke-

ző testületnek nem lesz gondja a város költség-

vetésével. Kovács Tilda összeszámolta, hogy 

az elmúlt négy évben 2,7 milliárd forint „jött 

a városhoz”. A pénzt a szennyvízberuházástól 

kezdve a Békeház, a Szentkút, az egészségház 

kialakítására, a városrehabilitációra, a temető 

megújítására, a Kneipp-programra, a geotermi-

kus pályázat elindítására, az utak rendbetételé-

re, a fásításra, s játszótérre költötték. Emellett a 

város béke arculata nemzetközi viszonylatban 

is erősödött, megállt a településről történő ki-

vándorlás, valamint Vasvár járási központ lett. 

A polgármester szerint, ha minden ciklus alatt 

ennyi fejlesztés történik, akkor szép jövő előtt 

áll a város. Dr. Pataky Pál tanácsnok hozzá-

fűzte: áttértek a nullszaladós költségvetésre, az 

adósságoktól pedig megszabadultak. A képvi-

selők ezt követően elfogadták a féléves gazdál-

kodást, majd a Ficánkoló Óvoda munkatervéről 

voksoltak, pozitívan. Egyetértettek abban, hogy 

a hagyományokhoz hasonlóan csatlakoznak a 

Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 

Ösztöndíjpályázat 2015. évi fordulójához. Ön-

kormányzati bérlakások bérleti szerződésének 

megszüntetéséről, vagy a jogviszony meghosz-

szabbításáról döntöttek. Ezt 

követően a nyugdíjba vonu-

ló polgármester asszonynak 

– a városfejlesztésben és az 

önkormányzat működteté-

sében kifejtett hathatós te-

vékenységéért – háromhavi 

illetményt és a ki nem adott 

szabadságok megváltását 

szavazták meg. Majd tárgyal-

tak az Ifjúság utcai lakótelek 

beépíthetőségéről, a Petőfi  

utcai ipartelep bővítéséről, 

valamint lakóépület létesíté-

séről is. A Győrvári utcában, 

a hosszú ideje elhagyatottan 

álló, volt Isaura Panzió he-

lyén egy hungarocellt gyártó 

cég irodát és műhelyt szeret-

ne létrehozni, amit támogatott a testület. Döntés 

született a béke arculat továbbépítését szolgáló 

uniós pályázati csatlakozásról, s egy választási 

szavazatszámláló személyéről is.

Ezt követően Fixl László, elköszönő kép-

viselő hivatalosan is bejelentette a testületnek, 

hogy nem indul az október 12-ei önkormány-

zati választáson. Nagy tisztelettel, meghatott-

sággal a hangjában köszönte meg képviselő-

társainak az együtt eltöltött éveket, a közös 

munkát.

Hagyomány, hogy a testület tagjai egy cik-

lus végén fényképezőgép elé állnak. Így volt 

ez most is. A képviselők a fotón balról jobbra 

(alul): Fixl László, dr. Ódor Ildikó jegyző, Ko-

vács Tilda polgármester, dr. Pataky Pál, (felül) 

dr. Fabók Tibor, Galambos István, Tóth Balázs 

alpolgármester, Sejber Mihály.
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Ahhoz, hogy diákjainkból az életben 

jártas, eligazodni képes felnőttek váljanak 

majd, a tanteremhez kötött, tantárgyakra 

szabdalt oktatásban szükséges egy hely, 

ahol a világ egységes egésszé áll össze a 

gyerekek számára. Ahol megtapasztalhatják 

a természet nagyszerűségét, rácsodálkoz-

hatnak az élet bonyolultságára, ahol közel 

kerülhetnek a növényekhez, az állatokhoz. 

Ahol megismerhetik a környék történetét, 

felfedezhetik annak kulturális érdekessége-

it, hagyományos mesterségeit. Találkozhat-

nak olyan emberekkel, akik életükkel, visel-

kedésükkel példát mutatnak. Kell egy hely, 

ahol tudatosul bennük, hogy rajtuk is múlik, 

milyen környezetben élnek. Ez a hely az 

ERDEI ISKOLA.

A Kardos László Általános Iskola diákja-

inak több mint egy évtizede van lehetőségük 

arra, hogy a környezettel, a környezetben 

éljenek néhány napot a szorgalmi időszak-

ban. E remek programot a Klebelsberg Intéz-

ményfenntartó Központ, a Vasvári Tankerület 

is támogatja anyagilag, ami nagymértékben 

csökkentette a szülők anyagi terheit.

A tavalyi tanév végén a harmadik és ne-

gyedik évfolyamosok Szaknyérban ismer-

kedtek az Őrség jellegzetességeivel, az ötö-

dikesek a szomszédos Zala megyét tűzték 

ki úticélul – ők Nován töltöttek 3 napot. A 

hatodik osztályosok Őrimagyarósdon erdei 

iskoláztak, felfedezték a Földvárat, túráztak 

a szőcei tőzegmoháshoz.

Ezekbe a kirándulásokba „tekinthetünk” 

be a következőkben.

Szeptemberben a Csodaszarvas Tájpark-

ban töltöttek egy délelőttöt a 2. évfolyamo-

sok osztályfőnökeik: Török I. és Kovács-

né N. E. irányításával. Megismerkedtek a 

környék jellemző állataival, régi paraszti 

eszközökkel, sétáltak a Rába partján. Csó-

nakáztak, lovagoltak és birtokba vették a 

játszóteret, a drótkötélpályát. Nagyon él-

vezték a tudásukat számon kérő totót. A 

drótkötélpálya annyira tetszett nekik, hogy 

néhányan a hétvégén a szüleikkel újra kilá-

togattak Rábahidvégre.

Tavasszal a 2. a osztályosok egyik osz-

tálytársuk családjának, Németh Veronikáék 

kisgazdaságába látogattak el. Megfi gyelhet-

ték a házi állatokat, tartási körülményeiket. 

Szántóföldön, réteken játszhattak és nagy 

élményt jelentett a traktor és a földművelés 

egyéb kellékeinek megismerése. Nehéz volt 

búcsút venni a kedves háziaktól és a játékos 

kutyusoktól.

A 2.b-sek a Káldi Zoli bácsinál lovagol-

tak. A gyakorlottabbak ügettek, vágtáztak, 

így azok a gyerekek is kedvet kaptak, akik 

először ódzkodtak. A fáradt négylábúak, 

Margó és Donna, szívesen pózoltak egy-egy 

fénykép erejéig.

Hazafelé a nyári erdőn keresztül vitt 

az útjuk, ahol megfi gyelhették az élővilág 

szépségét. Gondot csak a szúnyogsereg je-

lentett. A szabadtéri színpadon jókedvűen 

ugrálhattak, énekelhettek. A forróságot a 

Szent-kút hűs vize enyhítette.

Köszönet: Wesselyné Kupi Ildikónak, 

aki a gyerekek utaztatását oldotta meg. Kál-

di Zoltánnak, Németh Veronika családjának 

és a Csodaszarvas Tájpark munkatársainak.

Május 26-án izgatott 3. osztályos ta-

nulók indultak Szaknyérbe, erdei iskolába 

Módli Istvánné és Németh Éva tanítónők-

kel. Aggódtak a szülők is, hisz a gyermekek 

többsége most volt először 4 napra távol. 

A szállás elfoglalása után megismerkedtek 

az erdei iskola szabályaival, a környezet-

tel. Nagy tetszést aratott az udvar a foci, 

kosár és röplabdapályával. Először még 

furcsálták az udvaron legelésző birkákat, de 

később már hiányolták őket, ha nem jöttek. 

Még délelőtt megalakultak a munkacsopor-

tok. Ebéd után egy kis tanulás következett, 

majd Tóth János fazekasmester segítségé-

vel nagy élvezettel és türelemmel készített 

mindenki egy-egy tárgyat. Másnap a reggeli 

tevékenységeket követően útra keltek. Át-

sétáltak Őrimagyarósdra, ahol a Földvárról 

megtudták, hogy mikor építették és milyen 

célt szolgált a falu életében. Az itt található 

tóka növényvilágát is megfi gyelték ill. meg-

ismerték funkcióját is. A magyarósdi erdei 

iskolában megebédeltek, majd folytatták 

útjukat a Malomgát tanösvényen keresztül 

a Vadása-tóhoz és felfedezték növény-és 

állatvilágát. Kis pihenő után visszamen-

tek szálláshelyükre. Később megnézték az 

országban egyedül itt található alpakákat. 

Szerdán délelőtt kirándultak. Őriszentpéte-

ren Laczó László bácsi várta és kalauzolta a 

társaságot. Megnézték az Árpádkori temp-

lomot, Pityerszeren a falumúzeumot, ahol 

az őrségi népi építészet jellegzetességeivel 

ismerkedhettek meg. Közben Laci bácsi 

sokat mesélt a régi őrségi emberek életé-

ről, munkájáról, szórakozásáról. Délutánt 

tantárgyi foglalkozásokkal illetve kavics-

festéssel töltötték. Sokan izgatottan várták 

a lovaglást, hiszen most ültek először lóra. 

Vacsora után Kovács Györgyné Bözsi néni 

érkezett látogatóba, akivel kürtöskalácsot 

sütöttek. Negyedik nap délelőtt a csomago-

lás és a szobák rendbetétele után vetélkedő 

keretében adtak számot a gyerekek a szer-

zett ismereteikből. Az eredményhirdetést, 

jutalmazást követően elbúcsúztak az erdei 

iskolától.

Az iskola előtt a szülők már nagyon vár-

ták a fáradt, de élményekkel gazdagodott 

kis csapatot.

A programok sikereihez hozzájárultak a 

szülők, az erdei iskolák munkatársai, a fog-

lalkozásvezetők, akiknek ezúton mondunk 

köszönetet.

A 4. évfolyam tanulói Szaknyéren 

töltöttek 3 napot erdei iskolába Marác-

zi Beáta és Botfa Istvánné tanítónőkkel. 

Már az odautazás nagy élményt jelen-

tett amerikai iskolabusszal. Az első nap 

megismerkedtedtek Szaknyérrel, sétáltak 

a faluban. Megnézték a jellegzetes építé-

sű kódisállású házakat is. Fazekas foglal-

kozáson mindenki kedve szerinti formát 

készíthetett. Jöti lovon lovagolhattak.Egy 

kis tanulás után tallérkeresés és rovásírás 

következett. A megtalált tallérok feladatot 

adtak, melyet a csoportok el is rabolhattak 

egymástól. A napot futóversennyel zárták. 

A második nap, a reggeli elfogyasztása 

után Őrimagyarósdra túráztak. Itt megnéz-

tük a Várdombot, a Történelmi Emlékpar-

kot, a Malomgát tanösvény egy részét, a 

Lénárd Koppány Kertet. Ebéd után sajnos 

az időjárás nem kedvezett a délutáni prog-

ramhoz. Így a túrázás a Vadása-tóhoz elma-

radt. Helyette tekéztek, ami nagy élményt 

jelentett. Késő délután visszagyalogoltak 

Szaknyérre. A túra fáradalma hamar el-

szállt, vacsora után ismét a mozgásé volt a 

főszerep. A napot szalonnasütéssel zárták. 

A harmadik nap a reggeli után pakolással, 

és rendrakással indult. E tevékenységek 

után még további programok várták a kis-

diákokat. Ellátogattak a Patakparti Alpa-

ka Farmra, amely nagy élményt nyújtott 

mindenkinek. Ezt követően kürtöskalácsot 

készítettek. Mindenki jóízűen fogyasztotta 

el az általa készített kalácsot. Hamarosan 

búcsút kellett venni a szaknyéri erdei isko-

lától. Kissé fáradtan, de pozitív élmények-

kel gazdagodva tértek haza. Köszönjük a 

szülőknek a támogató együttműködést.

Az 5. osztályos erdei iskolai program 

keretében A Pál utcai fi úk című regény vi-

lágát megidéző projektet valósítottak meg 

Nován (kísérők: Siposné Káldy Gy., Jakab-

né Varga I., Szakályné P. E., Pálla Cs.). Az 

ottani környezet kiváló lehetőséget bizto-

sított ahhoz, hogy a vasvári, számítógépe-

ző gyerekek megtapasztalják a „grund-él-

ményt”, „a végtelenséget és szabadságot”.

Táborok, erdei iskolák 2014-ben
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Mindennapjaik meghatározó tevékeny-

sége volt a sport, melyben a foci, kézilab-

da, kosárlabda, ugrókötél mellett a méta is 

helyet kapott, s megtanulták, hogyan kell 

stratégiát kidolgozni, küzdeni a zászlóért és 

a csapatért az egyre népszerűbbé váló szám-

háborúk során.

A projekt fontos része volt a természet-

ismeret. Egy kooperatív foglalkozás kere-

tében az egykori „fűvészkert” felépítésé-

vel és növényvilágával ismerkedtek meg a 

gyerekek, a tanult részleteket fantáziájukkal 

kiegészítve gyönyörű plakátokon jelenítet-

ték meg a Pál utcai fi úk természetrajzát. A 

regényben bemutatott éjszakai füvészkerti 

kaland felidézéseként sötétedéskor vadlesre 

indultak a közeli erdőbe. Vadász és erdész 

segített a nyomkeresésben, a vadlesről való 

tájékozódásban a növények felismerésében. 

Nagy izgalmat jelentett a helyi kilátóra való 

feljutás sötétben, elemlámpák fényénél.

Az iskolában kevésbé népszerűnek szá-

mító matematika is új megvilágításba ke-

rült. Kíváncsian várták „A matematika a 

regényből” című foglalkozást, lelkesen ku-

tattak az adatok után a könyv lapjain, hogy 

ezek segítségével meg tudják oldani az adott 

problémát. Kiszámolták a grund kerületét, 

területét, a farakások felszínét, térfogatát, 

kalkuláltak a regényben előforduló három 

pénznemmel, a fi úk legnépszerűbb cseme-

géje, a „diákabrak” összetevőinek arányait 

vizsgálták.

Az első magyar irodalom foglalkozáson 

a gyerekek egy-egy szereplő bőrébe búj-

tak, valamilyen közös tulajdonság alapján, 

s ezeket a szerepeket végigvitték a három 

nap során. Játékos, tevékenységalapú fog-

lalkozásokon elevenítették fel a mű cse-

lekményét, helyszíneit és gondolatiságát. A 

„Magyarország szeretlek!” című televíziós 

vetélkedő mintájára szervezték meg a két 

osztály versenyét az itt szerzett ismeretek-

ből. Nagy izgalommal várták a feladatokat, 

lelkesen küzdöttek, igazi csapattá formálód-

va játszottak. Különösen tetszett a „ketye-

gő” játék és a „szóbeszéd”. A szoros ver-

seny kiegyenlített eredményt hozott.

A projektet több foglalkozás is kiegészí-

tette: kemencés kenyérlángos sütés és a falu 

nevezetességeinek megtekintése. A legem-

lékezetesebb azonban bizonyára az esti kö-

zös éneklés volt, mely a rossz idő miatt nem 

tábortűz mellett zajlott, de Edit néni gitárjá-

téka, Cséri Szandra és Tóth Andor gyönyörű 

hangja mindenkit kárpótolt.

Május 21-től 23-ig a 6. évfolyam 3 napos 

erdei iskolában vett részt Őrimagyarósdon a 

Fenyves-táborban. Immár visszatérő ven-

dégként kiemelt feladatuknak tekintették, 

hogy a tavalyi évben az Őrség természeti 

és kulturális értékeiről megszerzett ismere-

teinket kibővítsék és elmélyítsék, valamint 

erősítsék a gyerekek közötti kapcsolatokat 

a szabadidős tevékenységek által. Ennek 

megvalósulásához a színes programok is 

hatékonyan hozzájárultak: a tőzegmohaláp 

megtekintése traktorral, a tanösvények be-

járása, egy egész délutánt kitöltő kézműves 

foglalkozások, a Pityerszer megismerése, 

szalonnasütés a tábortűznél, vetélkedő. A 

tábori élet mindennapi feladatait is öröm-

mel és igyekezettel végezték a két osztály 

tagjai összefogva. Felejthetetlen élményt 

nyújtott a gyerekeknek a zenés ébresztő és 

takarodó, és a „Csillag születik” vetélkedő. 

Nem csak a gyerekek, hanem a kísérő neve-

lők (Kovácsné Horváth Erika, Ódor Anna, 

Tüskés Marianna) is pozitív élményekkel 

feltöltődve értek haza a harmadik nap dél-

utánján. Ezúton is köszönjük a szülőknek a 

lelkes együttműködést és segítséget.

A tanévet követően iskolánk tehetséges, 

kiemelkedő teljesítményt nyújtó, 1–4. osz-

tályos tanulóinak most már hagyománnyá 

vált 3 napos tábort szerveztek Kovácsné 

Németh Edit tanítónő irányításával. A prog-

ramokat az osztályfőnökök és a gyógypeda-

gógusok valósították meg.

Az osztályfőnökök javaslatával 51 gye-

rek kerülhetett be a résztvevők közé. Az 

előző év tapasztalatai után nagy izgalommal 

és kíváncsisággal várták a résztvevők, hogy 

ebben az évben milyen programokon vehet-

nek részt.

A bizonyítvány kiosztását követő nap 

délelőttjén játékos formában szervezett 

foglalkozásokon új ismeretekkel gazdagod-

hattak: angol nyelvből, környezetvédelem-

ből, matematikából, logikai feladatokból, 

és ügyeskedhettek néptáncon, sportfog-

lalkozáson, kézművességen. Az ebédet a 

Csörnöc Gyöngye étteremben jóízűen fo-

gyasztották el. Délután kutyaiskolai bemu-

tatót láthattak, és vadászoktól leshették el a 

vadászat fortélyait.

A következő nap is foglalkozásokkal 

kezdődött, majd ebéd után nagyot csobban-

hattak a vasvári strandon.

Az utolsó napon kirándulásra invitáltuk 

gyermekeinket: autóbusszal indultunk Kis-

bérre. Először a mini skanzent jártuk be, 

ami nagy tetszést aratott. Egy tájházban a 

régi paraszti élet használati tárgyait tekint-

hettük meg. A parkban Jászai Mari szobrá-

nál is megálltunk.

A legnagyobb sikert a Mini-Magyaror-

szág Makett-park aratta tanulóink körében. 

A kisbéri tó partján közel 30 nevezetes 

épület makettjét csodálhattuk meg. A Ba-

kony Étteremben elfogyasztott fi nom ebéd 

után a Kisbéri Lovardában lovagolhattak, 

íjászkodhattak, lovas kocsival városnéző 

körúton vehettek részt, izgalmas lovasíjász 

bemutatón a honfoglalás kori lovas harcá-

szatot szemlélhették meg.

Fagyizást követően indult haza a sok 

élménytől elfáradt, de jókedvű csapat. Re-

méljük mindenki jól érezte magát, jövőre 

találkozunk!

A megvalósításban együttműködő pe-

dagógusok munkája köszönetet érdemel. 

Megköszönjük Szilvágyi Zsoltnak és csa-

patának, Gerencsér Zoltán és Rásó Miklós 

vadászoknak önzetlen munkájukat. A tábort 

anyagilag a Vasvári Gyermekekért Alapít-

vány és a Szülői Munkaközösség támogatta.

Tehetséggondozó tábor

a felső tagozaton

Iskolánkban több mint egy évtizede ha-

gyomány, hogy a nyári szünidő első hetében 

a tehetséges, versenyeken eredményesen 

szereplő és/vagy kiemelkedő tanulmányi 

eredményt elérő tanulóink egy négynapos 

„tábor” keretében még jobban elmélyülhet-

nek a választott szakterület rejtelmeiben. 

Idén ötödiktől hetedik osztályig 40 fő ke-

rülhetett be a programba az osztályfőnökök 

és szaktanárok javaslatai alapján. A négy 

nap során változatos és élményszerű tevé-

kenységeket biztosítottak a diákok számára 

a pedagógusok Siposné Káldy Gyöngyi irá-

nyításával, melyek mindegyike hozzájárult 

ismereteik bővítéséhez, készségeik fejlesz-

téséhez, tanulási motivációjuk erősítéséhez. 

A csoportok munkája más-más műveltségi 

illetve kompetenciaterületekhez kapcso-

lódott: Idegen nyelvi csoportok (angol és 

német: Ódor Anna, Siposné Káldy Gyöngyi 

és Tüskés Mariann vezetésével), Természet-

tudományi és matematikai csoport (Jakabné 

Varga Ildikó), Kulturális kompetenciákhoz 

kapcsolódó csoportok (Szalainé Kiss Viktó-

ria és Fixl László vezetésével).

A szakterületenkénti kompetenciafej-

lesztő foglalkozásokat megfűszereztük 

sport és szabadidős tevékenységekkel (Pálla 

Csaba irányításával), strandolással, számhá-

borúval, szalonnasütéssel és tábortűz mel-

letti közös énekléssel.

A változatos programot kínáló három na-

pot a keszthelyi kirándulás (Siposné Káldy 

Gy., Tüskés M., Szalainé Kiss V., Laczó Zné, 

Horváth L, Sejberné Szabó M. kíséretével) 

koronázta meg a negyedik napon. A délutá-

ni fürdőzés a Balatonban, a vízibiciklizés, a 

séta a gyönyörű parton jó előkészítője volt a 

nap fő eseményének: a Múzeumok Éjszaká-

ja című programba való bekapcsolódásnak. 

A BoomBatucada ütős együttes dobosait 

pontban este 7 órakor engedték be a Heli-
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kon Kastélymúzeum parkjába, s mi csatla-

koztunk hozzájuk. A kapu mögött a kastély 

dolgozói korhű ruhába öltözve várták a láto-

gatókat, és bevezettek bennünket a Festeti-

csek titokzatos ódon szobáiba. Élményekkel 

tele sétáltunk a kastélyparkban, a Szent Iván 

– éji máglya meggyújtását nem tudtuk meg-

várni, mégis éreztük mindannyian a Szent 

Iván éj, a nyári napforduló misztikumával, 

apró csodákkal fűszerezett éjszaka hangula-

tát. Az éj leple alatt minden kicsit más volt, 

mint a nap fényénél.

Most újabb egy évet kell várni arra, hogy 

a vasvári tehetséges gyerekek ismét együtt 

tevékenykedhessenek, dolgozhassanak, ki-

rándulhassanak.

Balatoni tábor Fonyódligeten

Július végén 60 iskolás kelt útra kísé-

rőikkel a Balatonra. Amilyen szomorú volt 

az odaérkezés (végig esett az eső az úton), 

olyan jól sikerült 6 napot töltöttek együtt 

kicsik és nagyok a magyar tengernél. Nem 

volt ugyan hőség, de mindennap előbújt a 

nap és élvezhették a diákok a Balaton ví-

zét. A lubickolás mellett természetesen 

volt program bőven. Kirándultak a gyere-

kek Fonyódra, élvezetes volt számukra a 

dottón való utazás, nem kevésbé a vitorlás-

hajózás Balatonboglárról. Szerencsére idén 

az időjárás kegyes volt a vasváriakhoz, és 

kipróbálhatták a gyerekek a drótkötélpálya 

mellett a vízi kalandparkot is. Nagyon nép-

szerűek voltak a kézműves foglalkozások, 

ahol pólók, táskák és egyéb tárgyak készül-

tek. Részt vehettek a diákok egy színházi 

előadáson és táncházban is. Természetesen 

a disco sem maradhatott el. Az egyik legiz-

galmasabb versenyt a vasvári iskola csapata 

nyerte meg. A vasvári fi úk és lányok bizo-

nyultak a legügyesebbeknek a bátorságpró-

bán. A fi ú foci csapat elnyerte a „Fair play” 

díjat és ping-pongban is elhozták az ezüst és 

bronzérmet. Sok szép élménnyel és a ragyo-

gó napsütést hazahozva térhettek a diákok 

vissza kisvárosunkba.

Összeállította:

Sejberné Szabó Marianna

igazgató

Roma nemzetiségi önkormányzati vá-

lasztás is lesz október 12-én. A vasvári 

jelöltek: Kánya László, Kánya László-

né, Horváth Richárd, Bogdán Zoltánné.

Tisztelt Vasváriak!
1990 és 1994 között külső bizottsági 

tagként, 1994-től képviselőként tevé-

kenyen részt vettem a város életében. 

Most úgy döntöttem, hogy nem indulok 

az önkormányzati választáson. Ezért 

szeretnék köszönetet mondani mind-

azoknak, akik bíztattak, szavazatikkal 

támogattak az elmúlt húsz évben, lehe-

tővé téve, hogy szerény eszközeimmel 

részt vállalhassak a város életének ala-

kításában. Kívánom, hogy mindannyi-

an találják meg számításaikat, kívánok 

mindenkinek jó egészséget, sikereket a 

továbbiakban.

Vasvár, 2014. szeptember 21.

Tisztelettel és köszönettel:

Fixl László

Nagygyűlés
A Fidesz-KDNP vasvári szerve-

zete október 3-án, pénteken, este fél 

7-kor tartja önkormányzati választás 

előtti nagygyűlését a Nagy Gáspár 

Kulturális Központ színháztermében. 

Az esemény vendége: V. Németh 

Zsolt környezetügyért, agrárfejlesz-

tésért és hun ga ri ku mo kért felelős ál-

lamtitkár lesz.

Bursa Hungarica ösztöndíjpályázat
Tájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot, hogy Vasvár Város Önkormányzata Képviselő-tes-

tülete csatlakozott a Bursa Hungarica Ösztöndíjpályázat 2015. évi fordulójához. A pályázati 

kiírás a város honlapján (www.vasvar.hu) megtalálható. A pályázatok benyújtási határideje 

2014. november 7. A pályázatbeadáshoz a Bursa Hungarica Elektronikus Pályázatkezelési 

és Együttműködési Rendszerben (a továbbiakban: EPER-Bursa rendszer) pályázói regiszt-

ráció szükséges, melynek elérése: https://www.eper.hu/eperbursa/paly/palybelep.aspx. A 

regisztrációt követően lehetséges a pályázati adatok feltöltése. Ezután a pályázati űrlapot 

kinyomtatva és aláírva a Vasvári Közös Önkormányzati Hivatal Szervezési, Jogi és Igaz-

gatási Osztályára kell benyújtani. Részletesebb tájékoztatást az ösztöndíjjal kapcsolatban 

személyesen ugyanitt kaphatnak a pályázók, illetve az 572-016-os telefonszámon.

Vasvár Város Önkormányzata
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A kiváló színész-humorista, Beleznay 

Endre vezetésével egy fergeteges kabaré-

előadáson szórakozhatnak önfeledten a 

vasváriak október 19-én, vasárnap este. 

A Nagy Gáspár Művelődési Központ 

színháztermében a Stand Up Brigád hu-

mortársulat fellépői, Beleznay Endrével 

az élen, a Kellér Dezső-féle kabaréestek 

hagyományait követve elevenítik fel a le-

gendás pesti kabaré hangulatát - modern 

köntösbe csomagolva. Az október 19-én, 

vasárnap 19 órakor kezdődő Dumaka-

baré című kabaréesten humoristák és 

színészek tisztelegnek a 30-as évek pesti 

kabaréja előtt, majd eljutnak napjaink 

sikerműfajához, a stand up comedy-hez.

A kabaréban, amelynek nemcsak kon-

feransziéja, hanem állandó szereplője is 

a kitűnő komikus, Beleznay Endre, a Rá-

diókabaréban sikerrel bemutatott jelenete-

ken, szkeccseken szórakozhat önfeledten 

a közönség. Belepillanthatunk például egy 

bankautomata kirablásának nehézségeibe, 

a Spanyol Inkvizíciós hitelintézet életébe, 

vagy kacaghatunk egy elhanyagolt feleség 

peteérésén.

A jeleneteket felvezetését Beleznay End-

re elementáris humorú színházi anekdotái, 

személyes élményei színesítik. A Szőke 

kóla című fi lmből, a Szeszélyes évszakok-

ból, szórakoztató tv-műsorokból ismert né-

hai álriporter segítői a nevettetésben Tényi 

Anett, Ürmös Zsolt és a vasvári Szép Bence 

lesznek. A segítőtársakat talán nem kell be-

mutatni a humor szerelmeseinek: a csinos 

komika, Tényi Anett a Rádiókabaré állandó 

fellépőjeként vált ismertté hazánkban, Ür-

mös Zsolt pedig Fábry Sándor egyik szer-

kesztője, a Bagi-Nacsa duó tévéműsorainak 

vezető írója, Humorfesztivál-nyertes humo-

rista – nem mellesleg tavaly nyáron nagy 

sikerrel lépett fel Vasváron.

Az előadás budapesti bemutatójáról ezt 

írta Bóka László színikritikus, néhai szín-

házigazgató: „Nem gondoltam volna, hogy 
van még valaki, aki tudja, mit jelent konfe-
rálni, jelen lenni, de Beleznay bizony tud-
ja. Érzi a határokat, fi gyeli a közönséget, 
együtt él vele. Olyan egyszerű történetekből 
képes sziporkázóan szellemes és kacagtató 
sztorikat faragni, mint amilyen a valamikori 
Nemzeti Színház élete, hiszen ő ott kóstol-
gatta elsőként a színjátszást... És a közönség 
kacag, és vevő mindenre, a tempó elképesz-
tő. Igen, ezt nevezem én modern pesti hu-
mornak!”

A rendezvényt a ComMedias Egyesület 

szervezi Vasvár Város Önkormányzatának, 

a Mérték Egyesületnek és a Nagy Gáspár 

Művelődési Központnak a támogatásával.

A kacagtató kabaréra jegyek elővételben 

1000 Ft-os áron Kovács Ildikónál kapható-

ak, érdeklődni hétköznap 17 óra után vagy 

hétvégén a 30/429-0868-as telefonszámon 

lehet. A művelődési központban 1400 Ft-

ért lehet jegyet vásárolni az előadás nap-

ján 18.30-tól. Bővebb információ, fotók és 

ajánló az előadásról a www.pathalia.hu és a 

www.standupbrigad.hu weboldalakon érhe-

tőek el.

Dumakabaré Beleznay Endrével

Dumakabaré 2014. október 19., vasárnap 19 óra
Stand-up és sketch comedy est két részben

a Nagy Gáspár Művelődési Központban

Közreműködnek:

Beleznay Endre (konferanszié), Tényi Anett, Szép Bence, Ürmös Zsolt

(aki egyben a műsort is összeállította)

TÁJÉKOZTATÓ
A ZALAISPA NONPROFIT ZRT.

tájékoztatja a lakosságot, hogy

október 8-án (szerdán), illetve

október 15-én (szerdán)

délután 13.00–15.00-ig

a Vasvári Közös Önkormányzati

Hivatal épületében

személyes, kihelyezett

ügyfélszolgálatot tart.

ZALAISPA NONPOFIT ZRT.

MOVE Week
Szeptember 29. – október 5.

Immár harmadik alkalommal rendezik meg 

az Európa-szerte egyre népszerűbb, testmozgást 

támogató eseménysorozatot, a MOVE Weeket, 

ebben az évben szeptember 29. és október 5. 

között. Az Európai Unió által támogatott projekt 

célja, hogy 2014-ben 1 millió európai állampol-

gár mozogjon a MOVE Week sportrendezvé-

nyein. Számos sportszervezet, egyetem, iskola 

és lelkes önkéntesek segítségével az események 

ingyenes sportolási lehetőséget biztosítanak az 

érdeklődők számára.

Az egészségfejlesztő testmozgás népszerű-

sítése az Európai Unió fontos prioritása, amely 

a szabadidősport területén valósulhat meg. A 

mozgás és a MOVE Week népszerűsítésében 

a Magyar Szabadidősport Szövetség elsődle-

ges szerepet vállalt a kezdeményezés gazdája, 

a Nemzetközi Sport és Kultúrális Szövetség 

(ISCA) hazai partnereként.

A szövetség elnöke, Czene Attila szerint: 

„Nagyon fontosak az ilyen jellegű kezdemé-
nyezések. A Magyar Szabadidősport Szövetség 
örömmel támogatja a MOVE Weeket 2014-ben 
is. Az idei Kihívás Napja remekül sikerült, amely 
során százezreket mozgattunk meg az ország-
ban. A MOVE Week célkitűzése nagyon hasonló: 
minél több ember mozogjon Európában a saját 
örömére és egészségére.”

A hét egyik kiemelt eseménye lesz a Szövet-

ség által rendszeresen megrendezett Szépkorúak 

Testébresztő Fesztiválja, amely idén október 

1-jén, Cegléden várja a résztvevőket.

A MOVE Week népszerűsítésében együttmű-

ködő partnerünk a Magyar Olimpiai Bizottság, 

a Magyar Egyetemi Főiskolai Sportszövetség, a 

Magyar Diáksport Szövetség és a Testnevelési 

Egyetem, amely szervezetek számos sportolási 

lehetőséget nyújtó esemény megrendezésével já-

rulnak hozzá a szabadidősport népszerűsítéséhez 

és ezáltal a MOVE Week eredményességéhez.

Az esemény fővédnöke Dr. Simicskó István 

sportért felelős államtitkár.

Bővebb információ: http://hungary.moveweek.

eu/; https://www.facebook.com/NowWeMove
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Sertés köröm  . . . . . . . . . . . . . . 299 Ft/kg

Sertés máj. . . . . . . . . . . . . . . . . 299 Ft/kg

Lapocka  . . . . . . . . . . . . . . . . . 1199 Ft/kg

Oldalas . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1199 Ft/kg

• • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • •

Csirke farhát. . . . . . . . . . . . . . . 229 Ft/kg

Csirke szárny  . . . . . . . . . . . . . . 640 Ft/kg

Csirke comb egész . . . . . . . . . . 716 Ft/kg

Pulyka nyak  . . . . . . . . . . . . . . . 693 Ft/kg

• • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • •

Lecsókolbász  . . . . . . . . . . . . . . 599 Ft/kg

Cserkészkolbász. . . . . . . . . . . . 849 Ft/kg

Érvényes 2014.09.29.–10.12-ig
Az árak forintban értendők! Az árváltozás jogát fenntartjuk!

Virsli műbeles  . . . . . . . . . . . . . 749 Ft/kg

Nyári turista . . . . . . . . . . . . . . 1399 Ft/kg

Olasz-Soproni  . . . . . . . . . . . . . 999 Ft/kg

Löncs  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 999 Ft/kg

Véres-Májas hurka . . . . . . . . . . 899 Ft/kg

Disznósajt. . . . . . . . . . . . . . . . 1099 Ft/kg

Parasztmájas. . . . . . . . . . . . . . . 925 Ft/kg

Mexikói csemege . . . . . . . . . . . 999 Ft/kg

Kentaky pulykamell sonka   . . 1499 Ft/kg

• • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • •

Füst. csülök  . . . . . . . . . . . . . . . 999 Ft/kg

Füst. kenyérszalonna  . . . . . . . . 989 Ft/kg

Füst. darab comb  . . . . . . . . . . 1599 Ft/kg

Füst. kolozsvári  . . . . . . . . . . . 1599 Ft/kg

Zsír 1 kg . . . . . . . . . . . . . . . . . . 599 Ft/kg
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APRÓHIRDETÉS
• Kertes családi ház nagy gyümölcsössel, 

berendezéssel együtt eladó Vasváron, az Al-

kotmány u. 59. szám alatt. Tel.: 06-30/3812980

• Angol nyelvtanfolyam indul Vasváron 

középhaladóknak, heti 1x3 órában. Jelentke-

zés október 10-ig Kocsis Márta tanárnőnél, 

tel.: 06-30/386-9442

Ablakcserét fontolgat?
Ne menjen messzebb:

Nálunk megtalálja
a KEDVEZŐ ÁRAKAT,

JÓ MINŐSÉGET,
SZAKSZERŰ KIVITELEZÉST!!

Tömörfa nyílászárók
Műanyag nyílászárók

Redőny-Párkány-Szúnyogháló
Beltéri ajtó • LAMINÁLT PADLÓ

futószőnyeg,
KÉSZ SZŐNYEG KÉSZLETEN!

LAMBÉRIA • hajópadló • KERÍTÉS
faárúk széles választékban

FÜGGÖNY, terítő, törölköző,
ágynemű, tapéta, ajándék.

Cipzárcsere, nadrágfelhajtás

ABLAK-AJTÓ
LAKBERENDEZÉSI CENTRUM
(Hungária Biztosító és a Piktor Festékbolt mellett)

Vasvár, Szentmihályfalvi u. 14.
Nyitva: H–P: 8–17, Szo: 9–12
Tel.: 372-004, 70/592-7140

OKTÓBERI ÁRZUHANÁS
Légfrissítők 290 Ft-tól

Folyékony mosószer 4,5 l
2990 Ft

Rigips 0–3 25 kg/zsák

4290 Ft helyett 3990 Ft
Mécsesek rendkívül nagy választékban!

Az akció 2014. október 31-ig, ill. a készlet erejéig tat.

Trendworks 2008 Kft.
Vasvár, Járdányi utca 2. (posta mellett)

www.facebook.com/trendworks2008kft


